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Letos so na slikarski koloniji sodelovali tudi trije učenci iz 
OŠ Pohorskega odreda Slovenska Bistrica:

 • Nika Timošenko, 7. c,
 • Inaja Unuk , 7. c,
 • Jurij Turk, 7. c.

Kot mentorica sem zelo vesela, da nam je po slabem 
mesecu spoznavanja uspelo izdelati kakovostne likovne 
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21. SLIKARSKA 
KOLONIJA

izdelke, s katerimi so učenci sodelovali na slikarski kolo-
niji, ki je letos, za razliko od prejšnjih let, potekala kar na 
matičnih šolah.
Svečana otvoritev je bila v petek, 4. oktobra 2024, ob 19. 
uri, v Sodnem stolpu na Lentu v Mariboru v organizaciji 
JSKD, območna izpostava Maribor.
Otvoritev razstave je spremljal umetniški program in 
sočasna predstavitev knjige društva Jasa – »Narava ve«, 
katere tema je bila navdih za mlade likovne ustvarjalce. 
Pester umetniški program je obogatil znan mariborski 
pisatelj Tone Partljič, za glasbeno vzdušje je poskrbel sa-
ksofonist svetovnega kova Oto Vrhovnik, ki obvlada pi-
hanje v dva saksofona hkrati, in tenorist Sergej Rupreht z 
mlado vokalistko. 
Pogovor okrogle mize z gosti je povezovala Špela Poker-
žnik z avtorico knjige Narava ve Matejo Jamnik, Tonetom 
Partljičem in ekologom Dušanom Klenovškom.
Bil je prijeten, pisan večer, ki se ga bomo radi spominjali.
Iskrene čestitke našim mladim umetnikom!

Mentorica: Žana Vračun, učiteljica LUM

ACIN MEMORIAL 2024

ZANIMIVOSTI
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Investicijo v enoto Doma dr. Jožeta Potrča Poljčane v Slo-
venski Bistrici pripravljamo že od junija 2021, ko smo s 
tedanjim ministrom Janezom Ciglarjem Kraljem podpi-
sali sporazum o nameri, nato pa leta 2022 še pogodbo o 
sofinanciranju iz državnega proračuna. Glede na ponud-
be, ki smo jih prejeli na osnovi dveh javnih razpisov, smo 
lani julija na Ministrstvo za solidarno prihodnost zaprosili 
za dodatna sredstva ter na njihovo pobudo racionalizi-
rali investicijo s pomočjo projektantov ter strokovnega 
nadzora. Aprila letos smo z ministrstvom podpisali aneks 
k pogodbi, s katerim imamo iz državnega proračuna za-
gotovljenih nekaj več kot 6.173.000 EUR. Še tretjič smo 
ponovili javni razpis, na katerega smo prejeli 13 ponudb 
za gradbeno-obrtniška in instalacijska dela (GOI dela) ter 
7 ponudb za notranjo opremo. Za GOI dela je bil izbran 
najugodnejši ponudnik Medicoengeering, d. o. o., s ka-
terim smo podpisali pogodbo v višini 4. 366.725 EUR. 
Rok dokončanja vseh del je 365 dni od uvedbe v delo, 
to je od 6. 9. 2024 dalje. Poudariti je treba, da bomo po 
obeh pogodbah izvedli le prvo fazo investicije, kar po-
meni nadgradnjo, s katero bomo pridobili dodatne pos-
telje, tako da bo imel dom skupno kapaciteto maksimal-
no 200 postelj, zdaj jih ima 124. Drugo fazo predstavlja 
preureditev in preselitev kuhinje in upravnih prostorov 
znotraj doma. Za to še nimamo zagotovljenih sredstev, 
računamo pa na pomoč Občine Slov. Bistrica. Časovno 
druge faze še ne moremo opredeliti.  Dela potekajo v 
skladu s pogodbo ter terminskim in finančnim načrtom. 
Z izvajalcem in strokovnim nadzorom ter s projektanti 
se srečujemo redno enkrat tedensko na koordinacijskih 

sestankih, kjer spremljamo potek in kakovost del ter se 
dogovarjamo o morebitnih potrebnih spremembah iz-
vedbe del. Z izvajalcem imamo dobro izkušnjo in z njim 
dobro sodelujemo, upamo, da bo tako ostalo do kon-
ca investicije.  Za investicijo v Domu Poljčane, ki obsega 
prenovo t. im. stanovanjskega dela doma, obstaja mož-
nost ponovne vključitve investicije v državni proračun za 
leto 2025. Investicijo smo pripravili tako daleč, da smo 
lani uspešno izvedli postopek javnega naročila, izbrali 
najugodnejšega ponudnika, nakar so bila proračunska 
sredstva za to investicijo preusmerjena v proračunsko 
postavko za sanacijo poplav. V lanskem letu smo uspeš-
no kandidirali za evropska sredstva za izgradnjo manj-
šega doma v Majšperku, Center integrirane dolgotrajne 
oskrbe. Trenutno smo v fazi izbire najugodnejšega izva-
jalca GOI del in upamo, da bomo do konca leta uspeli 
podpisati pogodbo. Investicija se mora zaključiti do kon-
ca junija leta 2026. Če bomo uspešni na javnem razpisu 
za evropska sredstva za postavitev sončne elektrarne v 
Domu Poljčane, bomo investicijo izvedli do konca ju-
nija 2025; upam, da bomo s tem uspeli znižati stroške 
električne energije, ki je v poslovanju doma pomemben 
strošek. Kot je splošno znano, se domovi srečujemo z vse 
večjimi težavami pri poslovanju, saj cene oskrbe ne pre-
nesejo občutno višjih stroškov plač, materialnih stroškov 
in stroškov storitev. V lanskem letu je 40 odstotkov jav-
nih domov za starejše poslovalo negativno, med njimi je 
bil žal tudi Dom dr. Jožeta Potrča Poljčane. Zato smo  v 
letošnjem letu podvrženi strogim sanacijskim ukrepom, 
kar zdaj, proti koncu leta, že kaže prve rezultate.  Tudi v 
našem domu se v zadnjih dveh letih srečujemo s kad-
rovsko problematiko, ki pa jo še dokaj uspešno obvladu-
jemo. Skupno število zaposlenih presega normativ, je pa 
res, da namesto bolničarjev, ki je že več let mrtev poklic, 
zaposlujemo osebje na oskrbi, namesto zdravstvenih 
tehnikov, ki odhajajo v pokoj, pa diplomirane medicin-
ske sestre. Težave imamo tudi s pridobivanjem kadra v 
kuhinji, pri čemer predstavlja največjo težavo zaposlova-
nje kuharjev.  Trenutno je Ministrstvo za solidarno priho-
dnost objavilo tri razpise, na osnovi katerih bomo kandi-
dirali za dodatna sredstva, in sicer: štipendiranje dijakov 
in študentov zadnjih letnikov zdravstvenih delavcev in 
gastronomov, šolnine za zaposlene, ki se izobražujejo za 
poklice, ki jih v domu potrebujemo in jih bomo po kon-
čanem šolanju zaposlili, ter sredstva za prostovoljce, ki 
pri nas delujejo v različnih prostovoljskih programih.  

Iva Novak, direktorica Doma dr. Jožeta Potrča Poljčane 

UVODNIK

Nadgradnja doma starejših v 
Slovenski Bistrici po načrtih
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PODELITEV PRIZNANJ IN NAGRAD 2024
I.

Priznanja Občine Slovenska Bistrica se podeljujejo za 
dosežke občanov in drugih posameznikov, podjetij, 
zavodov, društev, združenj, družb in drugih organiza-
cij, ki prispevajo k boljšemu življenju občanov in imajo 
pomen za razvoj in ugled občine na gospodarskem, 
kulturnem, znanstvenem, vzgojno-izobraževalnem, 
športnem in drugih področjih.
Častni občan Občine Slovenska Bistrica
Priznanje častni občan Občine Slovenska Bistrica se 
podeljuje posamezniku za izredno pomembne trajne 
dosežke na ekonomskem, znanstvenem, kulturnem, 
razvojnem, vzgojno-izobraževalnem, športnem, huma-
nitarnem ali drugem področju, ki je s svojim delova-
njem izjemno prispeval k razvoju, ugledu in uveljavlja-
nju Občine Slovenska Bistrica doma in v svetu.
Priznanje častni občan Občine Slovenska Bistrica se 
lahko podeli tudi tujcu.
Listina Občine Slovenska Bistrica
Listina Občine Slovenska Bistrica se podeljuje za po-
sebne uspehe in dosežke na družbenoekonomskem, 
znanstvenem, tehničnem, kulturnem in drugih pod-
ročjih ustvarjalnosti in dela, ki imajo poseben pomen 
za razvoj in napredek Občine Slovenska Bistrica.
Listino Občine Slovenska Bistrica lahko prejmejo posa-
mezniki, skupina občanov in vse pravne osebe oziroma 
organizacije.
Priznanje Občine Slovenska Bistrica
Priznanje Občine Slovenska Bistrica se podeljuje za iz-
jemne uspehe in dosežke v zadnjem obdobju in kot 

spodbuda za nadaljnje ustvarjalno delo.
Priznanje Občine Slovenska Bistrica lahko prejmejo po-
samezniki, skupina občanov in vse pravne osebe oziro-
ma organizacije.

II.
Predlogi za priznanja in nagrade Občine Slovenska Bistri-
ca morajo vsebovati:
 • podatke o predlagatelju,
 • vrsto predlaganega priznanja Občine Slovenska Bi-
strica,

 • podatke o predlaganem prejemniku,
 • obrazložitev k predlogu,
 • podpisano soglasje predlaganega prejemnika, 
 • dokumente, ki potrjujejo dejstva, navedena v obra-
zložitvi.

III.
Predlagatelji za podelitev priznaj in nagrad Občine Slo-
venska Bistrica
Predlagatelji za priznanja Občine Slovenska Bistrica 
so lahko občani, politične stranke, krajevne skupnosti, 
podjetja, društva ter druge organizacije in skupnosti.
Predlagatelj za podelitev priznanja sebe ne more pre-
dlagati za priznanje. 

IV.
Predlogi za priznanja in nagrade se pošljejo do vključno 
15. januarja 2025 na naslov:
OBČINA SLOVENSKA BISTRICA, Komisija za priznanja in 
nagrade Kolodvorska ulica 10, 2310 SLOVENSKA BISTRICA
ali na e-naslov: obcina@slov-bistrica.si

     Matej GORIČAN, l.r., predsednik komisije
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JAVNI RAZPIS ZA PODELITEV 
ROMIHOVIH PRIZNANJ
Zveza kulturnih društev občin Makole, Poljčane, Slo-
venska Bistrica objavlja javni razpis za podelitev Romi-
hovih priznanj za delo na področju ljubiteljske kulturne 
dejavnosti za leto 2024.
V skladu s pravilnikom se podeli eno (1) Romihovo pla-
keto za življenjsko delo in pet (5) Romihovih priznanj 
najuspešnejšim posameznikom, sekcijam ali kulturnim 
društvom za leto 2024.
Pisne predloge je treba poslati na zgoraj navedeni naslov
do torka, 7. januarja 2025, s pripisom na levi strani kuver-
te: »Za Romihova priznanja«.

Predlog mora vsebovati podatke o predlagatelju in 
predlagancu ter temeljito in objavljivo obrazložitev 
predloga. O dobitnikih priznanj bo odločal Odbor za 
priznanja Štefana Romiha ZKD občin Makole, Poljčane, 
Slovenska Bistrica.
Javna Romihova priznanja bodo podeljena na osrednji 
slovesnosti ob slovenskem kulturnem prazniku, v četr-
tek, 6. februarja 2025, ob 18. uri, v Domu krajanov Ma-
kole.

Blaž Gregorič, l.r.  in Boštjan Jug, l.r.

LAS Med Pohorjem in Bočem je 10. 12. 2024 na svoji 
spletni strani www.lasmedpohorjeminbocem.si  obja-
vil prvi Javni poziv za izbor projektov za uresničevanje 
ukrepov Strategije lokalnega razvoja na območju LAS 
Med Pohorjem in Bočem, sofinanciranih iz Evropskega 
kmetijskega sklada za razvoj podeželja (EKSRP). 

Rok za vložitev predlogov projektov za sofinanciranje 
je 10. 3. 2025.
Informacije o javnem pozivu so na voljo na sedežu LAS, 
po elektronski pošti: las@ric-sb.si, po telefonu: 02 620 
22 70, vsak delavnik med 9. in 13. uro. Za osebno kon-
zultacijo na sedežu LAS sta obvezni predhodna najava 
in uskladitev termina.
V kratkem načrtujemo tudi objavo prvega Javnega po-
ziva za sofinanciranje projektov iz Evropskega sklada za 
regionalni razvoj (ESRR). Odprtju javnih pozivov bodo 
sledile predstavitve javnih pozivov na terenu.
Vse informacije o razpisih in terminih delavnic na tere-
nu bodo objavljene na spletni strani LAS Med Pohor-
jem in Bočem.

Mirjana Predikaka, RIC Slovenska Bistrica

ODPRT PRVI JAVNI 
POZIV LAS MED 
POHORJEM IN BOČEM

NOVICE IZ DRŽAVNEGA 
ZBORA
Vedno krajši dnevi in daljše noči nakazujejo, da se leto 2024 
počasi bliža h koncu. Pred nami je za marsikoga najlepši 
letni čas. To je čas adventa, poln pričakovanja, ljubezni in 
upanja, ko nekoliko več časa kot običajno premišljujemo 
o dogodkih in aktivnostih iztekajočega se leta ter v svojih 
misli že snujemo načrte za leto, ki prihaja. 
In če takole preletim ter strnem dogajanje v Državnem 
zboru za iztekajoče se leto 2024, lahko z gotovostjo po-

trdim, da sta bila kot najpomembnejša dokumenta tega 
leta v mesecu novembru potrjena sprememba proraču-
na za leto 2025 in nov proračun za leto 2026. Dejstvo 
namreč je, da je proračun države hkrati ogledalo tako 
za državljane Slovenije kot za gospodarstvo, saj kaže na 
to, na kakšen način bo država funkcionirala v prihodnjih 
dveh letih. V okviru sprejetih proračunskih dokumen-
tov se bodo namreč tudi izvajale državne investicije v 
naslednjih dveh letih. Glede na potrjene proračunske 
dokumente bo v prihodnjih dveh letih proračunska 
poraba presegla 17 milijard evrov, postopno znižanje 
primanjkljaja pa je predvideno na račun višjih davčnih 
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prihodkov. Prihodnje leto se višji prihodki načrtujejo 
predvsem na podlagi davčnih prihodkov, in sicer od 
davka od dohodkov pravnih oseb, davka na premože-
nje oziroma davka na bilančno vsoto bank, trošarin ter 
od drugih pobranih davkov na blago in storitve. V letu 
2026 pa se davčni prihodki zvišujejo zaradi davka na 
dodano vrednost, dohodnine, predvsem akontacije do-
hodnine od dohodka iz zaposlitve, ki je v največji meri 
odvisna od gibanja mase plač. A ne glede na tudi višje 
proračunske prihodke smo v opoziciji opozorili na čr-
tanje in zamik številnih investicij, ki so v preteklih letih 
že bile predvidene v državnem proračunu. Sama sem 
zato na predlagan osnutek proračuna za prihodnji leti 
vložili kar nekaj amandmajev, s katerimi bi se državna 
sredstva za investicije v naših krajih ponovno zagotovila, 
projekti pa realizirali. Eden izmed mojih amandmajev se 
je nanašal tudi na izgradnjo kolesarske steze ob lokalni 
cesti 440101 Pečke–Slovenska Bistrica, ki bi potekala od 
središča mesta v Slovenski Bistrici pa vse do železniške 
postaje na Črešnjevcu. Vloženi amandmaji trenutne ko-
alicije žal niso dobili podpore, sem pa od ministrice za 
infrastrukturo Alenke Bratušek prejela odgovor v zvezi z 
izgradnjo predmetne kolesarske povezave. Iz odgovora 
ministrica izhaja, da Direkcija za infrastrukturo za ome-
njen projekt nima planiranih proračunskih sredstev, saj 
se direkcija še vedno sooča z velikimi finančnimi obre-
menitvami zaradi odprave ujme iz avgusta 2023. Skupaj 
s sredstvi iz občinskega proračuna pa bi se projekt lahko 
sofinanciral iz kohezijskih sredstev, če bo občina poda-
la vlogo za odobritev kohezijskih sredstev in bo projekt 
uvrščen v Dogovor za razvoj regij za programsko obdob-
je 2021–2027.  V skladu z določili Poslovnika Državnega 
zbora se je tudi tokrat redna novembrska seja državnega 
zbora pričela s poslanskimi vprašanji predsedniku vlade 
in ministrom. Tokrat sem poslansko vprašanje postavila 
ministrici za kulturo Asti Vrečko in ministru za delo, dru-
žino, socialne zadeve in enake možnosti Luki Mescu. V 
obravnavi je namreč sprememba Zakona o dodatku k 

pokojninam za izjemne dosežke na področju umetnosti, 
s katerim želi vlada trajno urediti dodatek k pokojninam 
izbranim kulturnim delavcem. In to v času, ko več kot po-
lovica slovenskih upokojencev, ki so vplačevali v pokoj-
ninsko blagajno, danes prejema pokojnino pod pragom 
revščine, ko upokojenci kljub krizi ostajajo brez zimskega 
dodatka, se jih pa dodatno obdavči še za nove davke in 
prispevke ter je na vidiku nova pokojninska reforma, s 
katero bo vlada stanje za bodoče upokojence očitno še 
poslabšala. Napoveduje se namreč dodatno zaostrova-
nje upokojitvenih pogojev z zvišanjem starostne meje, 
znižanjem pokojnin, črtanjem izredne uskladitve pokoj-
nin, ki je v zakonu naj ne bi več bilo, redna uskladitev 
pa naj bi bila po napovedih vezana na stopnjo inflacije, 
s čimer se bo bistveno poslabšalo tudi nadaljnje redno 
usklajevanje pokojnin. Po besedah državnega sekretarja 
na Ministrstvu za delo, družino, socialne zadeve in ena-
ke možnosti je z reformo predviden proračunski prihra-
nek v višini približno 600 milijonov evrov, ki pa je seveda 
mogoč le na podlagi znižanja pokojnin ali še dodatnega 
dviga prispevkov državljanov v pokojninsko blagajno. 
V okviru sprejemanja številnih predlogov zakonodaje, ki 
smo jih poslanci imeli na mizi na novembrski seji držav-
nega zbora, pa vsekakor obžalujem, da vladna koalicija 
ni podprla predloga sprememb Zakona o dolgotrajni 
oskrbi, s katerim smo v poslanski skupini SDS predlagali 
ukinitev plačevanja prispevka za dolgotrajno oskrbo za 
upokojence. S 1. julijem prihodnje leto bo v Sloveniji 
uveden nov obvezni prispevek 
za dolgotrajno oskrbo. Le tega bodo morali poleg za-
poslenih, kmetov in samostojnih podjetnikov plačevati 
tudi upokojenci. Vsem delovnim državljanom in upo-
kojencem se bo letno iz njihovih žepov za financiranje 
storitev dolgotrajne oskrbe pobralo dodatnih 600 mili-
jonov evrov. Tako namreč določa nov, trenutno veljavni 
vladni zakon. A kljub dodatni obdavčitvi ljudi danes v 
praksi izstopa predvsem dejstvo, da se storitve dolgo-
trajne oskrbe ne izvajajo vsem, ki oskrbo potrebujejo. 
Odprta namreč ostajajo številna vprašanja, med njimi 
predvsem vprašanje pomanjkanja kadra, torej kdo bo 
ob vse večjem kadrovskem manku dolgotrajno oskrbo 
sploh izvajal. Glede na dosedanje nerazumne zamude 
pri uveljavljanju pravic iz dolgotrajne oskrbe in pomanj-
kanju kadra zato obstaja upravičena bojazen, da se tudi 
pravice, ki pričnejo veljati z naslednjim letom, ne bodo 
pričele pravočasno izvajale. Vlada s sprejetim zakonom 
tako ne ponuja rešitev, temveč zgolj še en nov prispe-

DRŽAVNI ZBOR
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Podjetje Elpro Križnič iz Slovenske Bistrice je bilo na izbo-
ru Tovarna Leta 2024 nagrajeno z lovoriko najbolj trajno-
stno naravnana tovarna 2024.
»Počaščeni smo, da smo kot finalisti izbora Tovarne leta 
2024 stali na odru ob boku uspešnih in še slovenskih 
podjetij. Smo dobitniki nagrade za najbolj trajnostno na-
ravnano podjetje leta 2024. Naše vodstvo in vsi zaposle-
ni resnično verjamemo, da je trajnost prava pot za našo 
družbo in naše zanamce. Če bomo vsi v to verjeli, je naša 
prihodnost zagotovljena. Sicer pa je trajnost samo novo-
dobna beseda za nekaj, kar je bilo napisano že dolgo let 
nazaj, in govori o odgovornem ter čutečem odnosu so 
narave in ljudi. Skupaj gradimo za prihodnje generacije, 

in sicer z znanjem nad izzive, s tehnologijo do popolnos-
ti in s trajnostjo v prihodnost. 
Hvaležni smo za to novo izkušnjo, ki nas je obogatila in 
naredila še ponosnejše, da smo del ekipe Elpro Križnič,« 
je ob prejemu priznanja povedala mag. Sintija Križnič, di-
rektorica podjetja Elpro Križnič. 

P. R. 

ELPRO KRIŽNIČ
Najbolj trajnostno naravnana 
tovarna 2024

vek, ki bo dodatno poslabšal socialni in gmotni položaj 
slovenskih upokojencev, a ko bodo oskrbo potrebovali, 
je ne bodo dobili. 
Med številnimi sejami matičnih odborov državnega 
zbora, ki so potekale v preteklem mesecu novembru, je 
za širšo javnost morda zanimiva predvsem seja Odbora 
za infrastrukturo, ki si jo je tokrat sklicala vladna koalici-
ja.  Z zamrznitvijo izvajanja novega sistema obračuna-
vanja omrežnine je koalicija v bistvu preprečila uvedbo 
lastnega ukrepa. Nov način izračunavanja omrežnine je 
bil sprejet že 15. novembra 2022, torej dve leti nazaj. Po 
dveh letih opozoril, ko smo v opoziciji vlado vseskozi 
opozarjali, da bo nov sistem obračunavanja omrežnin 
še poslabšal konkurenčnost slovenskega gospodarstva, 

v zimskih mesecih pa krepko obremenil gospodinjstva 
z najnižjimi dohodki, je tokrat koalicija sama sebi vložila 
zahtevo in sprejela poziv Agenciji za energijo, da nov sis-
tem obračunavanja omrežnine zamrzne. 
Spoštovani. Ker je dotični prispevek tudi zadnji v tem letu, 
vam v prihajajočih prazničnih dneh želim vse dobro in da 
ta najlepši čas leta preživite v krogu svojih najdražjih. Naj 
vam bo lepo ob druženju s prijatelji in sorodniki, predvsem 
pa vzemite si čas zase in za svoje najbližje. Naj bo čas, ki je 
pred vami, predvsem čas notranje sreče in miru. Želim vam 
mirne in blagoslovljene božične praznike. V letu, ki prihaja, 
pa naj vas na novih poteh vodi glas srca, da bi našli srečo 
povsod tam, kjer jo iščete in najbolj potrebujete.

Mag. Karmen Furman, poslanka državnega zbora 
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Mednarodna 
zveza
diabetikov

svetovni dan 
sladkorne bolezni

14. november

Spoznajte svoje tveganje, 
bodite odgovorni

Pričakuje se, da bo do leta
2030 sladkorno bolezen
imela 1 od 9 odraslih oseb
(640 milijonov).
Polovica ljudi s sladkorno
boleznijo sploh ne ve, da jo ima. 
Če sladkorna bolezen ni odkrita
in zdravljena dovolj zgodaj, lahko
povzroči resne in potencialno
smrtno nevarne zaplete.

Nedavna raziskava IDF-a*, ki je bila 
izvedena med ljudmi s sladkorno boleznijo,
je pokazala, da:
• je bilo 7 od 10 anketirancev

diagnosticiranih zaradi zapletov;
• jih je imelo več kot 9 od 10 vsaj en zaplet,

povezan s sladkorno boleznijo;
• mnogi niso poznali običajnih zapletov, 

kot sta srčni infarkt (47 %) in možganska kap
(65 %).

* Raziskava, izvedena maja 2023, je vključevala 700 intervjujev 
z ljudmi, ki živijo s sladkorno boleznijo, v sedmih državah.

Zaplete, povezane s sladkorno
boleznijo, je mogoče preprečiti.
Ljudje, ki živijo s sladkorno boleznijo, morajo
imeti dostop do pravilnih informacij ter
najboljših razpoložljivih zdravil in orodij
za podporo pri samooskrbi. 
Zdravstveni delavci morajo imeti dostop 
do zadostnega usposabljanja in virov
za zgodnje odkrivanje sladkorne 
bolezni in njenih posledic. 
Doseganje splošnega zdravstvenega 
varstva je ključnega pomena za 
zmanjšanje vpliva sladkorne bolezni in
njenih zapletov.

SRČNO-ŽILNE
BOLEZNI

IZGUBA
VIDA

OKVARA 
LEDVIC

OKVARA 
ŽIVČEVJA

BOLEZNI 
USTNE VOTLINE

ZAPLETI 
V NOSEČNOSTI

Svoje znanje dopolnite na:
idfdiabeteschool.org
yuno.si/vsebina/tekmovanje-v-znanju-iz-sladkorne-bolezni-osnovna-sola
yuno.si/vsebina/tekmovanje-v-znanju-iz-sladkorne-bolezni-srednja-sola
#Svetovnidandiabetesa #Spoznajsvojetveganje
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Spoznajte svoje tveganje, bodite odgovorni svetovni dan 

sladkorne bolezni
14. november

Več kot 90 % oseb ima sladkorno bolezen 
tipa 2. Razvije se lahko tiho, 
s simptomi, ki ostanejo neopaženi.
Če sladkorne bolezni ne odkrijemo in ne zdravimo zgodaj, 
lahko povzroči resne zaplete.

Obstaja več dejavnikov tveganja, ki povečajo možnost za razvoj
sladkorne bolezni tipa 2. Dobro jih je poznati in vedeti, kako jih
odložimo ali preprečimo.

Skoraj vsaka
druga oseba 
s sladkorno
boleznijo zanjo
ne ve.

Razumite svoje tveganje:
Družinska anamneza: Če imate
starše ali brate in sestre 
s sladkorno boleznijo, je tveganje
večje.

Teža: Čezmerna telesna teža ali
debelost poveča tveganje za razvoj
sladkorne bolezni tipa 2.

Starost: Tveganje za razvoj
sladkorne bolezni tipa 2 narašča 
s starostjo, zlasti po 45. letu.

Etnična pripadnost: Nekatere
etnične skupine so bolj ogrožene,
vključno s temnopoltimi Afričani,
afriškimi Karibijci in južnimi Azijci.

Nedejavnost: Telesna nedejavnost
lahko prispeva k povečanju telesne
mase in inzulinski rezistenci.

Nosečniška sladkorna bolezen:
Ženske, ki so med nosečnostjo
imele sladkorno bolezen, 
so izpostavljene povečanemu
tveganju za sladkorno bolezen.

Veste, kako se odzvati?
V nekaterih primerih lahko zdrave prehranjevalne navade 
in redna telesna dejavnost zmanjšajo tveganje za sladkorno
bolezen tipa 2.
Prehrana: Izberite polnozrnate izdelke, puste beljakovine ter
veliko sadja in zelenjave. Omejite sladkor in nasičene maščobe
(npr. smetano, sir, maslo).
Fizična aktivnost: Manj časa preživite v sedečem položaju in 
več časa v gibanju. Prizadevajte si za vsaj 150 minut zmerno
intenzivne dejavnosti na teden (npr. hitra hoja, tek, kolesarjenje).
Svarila: Bodite pozorni na morebitne znake sladkorne bolezni,
kot so pretirana žeja, pogosto uriniranje, nepojasnjena izguba
teže, počasno celjenje ran, zamegljen vid in pomanjkanje
energije. Če imate katerega od teh simptomov ali če spadate 
v rizično skupino, se posvetujte z zdravstvenim delavcem.

Ali poznate svoje tveganje? 
Izvedite več na: 
worlddiabetesday.org/prevention
diabetes-zveza.si/izobrazevalne-vsebine/izobrazevalne-vsebine/
#Svetovnidandiabetesa #Spoznajsvojetveganje

Mednarodna 
zveza
diabetikov
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V Bistriškem gradu so v ponedeljek, 28. oktobra, odprli 
razstavo z naslovom Naši kraji in ljudje nekoč in danes. 
Razstava je nastala v organizaciji Medobčinske zveze 
društev upokojencev Slovenska Bistrica in Društva upo-
kojencev Slovenska Bistrica, na njej pa člani društev upo-
kojencev predstavljajo delček svoje raznolike ustvarjal-
nosti. Na razstavi člani društev upokojencev razstavljajo 
svoja fotografska, slikarska in rokodelska dela, ki vsako 
na svoj način oživljajo spomine in pričajo o preteklosti, 
ki jo je treba ohraniti za prihodnje generacije. Letošnja 
razstava raziskuje bogato stavbno dediščino in običa-

je naših krajev skozi objektiv preteklosti in sedanjosti. 
Razstavljene so stare fotografije, ki pričajo o arhitektur-
nih biserih in tradicionalnih običajih, ki so oblikovali naš 
vsakdan. Ob bok starim, nostalgičnim posnetkom pre-
teklosti so postavljene novejše fotografije, ki prikazuje-
jo, kako se je naš prostor spremenil v sodobnem času. 
Razstavo dopolnjujejo stari fotografski aparati družine 
Čerič, ki ponazarjajo razvoj fotografije in ustvarjalnosti 
skozi leta. Ti edinstveni kosi opreme pričajo o veščinah in 
strasteh prejšnjih generacij ter nas spominjajo na čarob-
nost ujetih trenutkov. Prav tako so razstavljena miniatur-
na pročelja hiš iz keramike, ki predstavljajo arhitekturne 
značilnosti naših krajev. Ta del razstave nas povezuje z 
domačimi obrtniki in njihovim znanjem, ki se prenaša iz 
roda v rod.
»Namen razstave je, da s fotografijami, razglednicami in 
slikami pokažemo, kako so v naših krajih živeli ljudje ne-
koč in tudi, kako živijo danes. Zavedamo se, da je starih 
fotografij in razglednic po domovih še veliko, le zbrati 

V BISTRIŠKEM GRADU 
ODPRTJE RAZSTAVE NAŠI 
KRAJI IN LJUDJE NEKOČ 
IN DANES 

V Društvu Majolika so s postavitvijo razstave Od materije 
do oblike v Razstavišču Pristava uspešno zaključili aktiv-
nosti istoimenskega projekta, ki so ga od pomladi izvajali 
v sodelovanju z bistriškim Centrom domače in umetno-
stne obrti. Projekt je bil zasnovan s ciljem varovanja in 
oživljanja lončarske nesnovne kulturne dediščine in z 
namenom, da ta skozi raziskavo materiala in tradicional-
nih oblik postane podlaga za razvoj sodobnih izdelkov. 
Izvedbo projekta je preko Javnega razpisa za izbor jav-
nih kulturnih projektov na področju nesnovne kulturne 
dediščine sofinanciralo Ministrstvo za kulturo, projektne 
vsebine pa so predstavljale nadaljevanje in nadgradnjo 
predhodnih društvenih aktivnosti in lanskoletnega pro-
jekta Za lončarstvo in lonec ni konec!.
Aktivnosti so tudi letos temeljile na kakovostnem pre-
nosu znanj in veščin. Posamezne vsebinske module so 
mentorirali tradicionalni lončar Saša Žuman, izkušena 
lončarka Lorna Novak Jarh in priznani keramik Zvonko 

Bizjak. V projektu je aktivno sodelovalo sedem članic in 
članov Društva Majolika: Jan Tapiwa Chapo, Blanka Čakš, 
Renata Ošlaj, Špela Penič, Dušan Selinšek, Natalija Sin-
kovič in Alla Sledič. Z mentorico in mentorjema so nad-
grajevali svoja lončarska znanja in veščine, raziskovali 
tradicionalne lončarske oblike in elemente ter gline in 
glazure. Od maja do oktobra so tudi samostojno vadili in 
ustvarili številne izdelke, ki so bili konec oktobra predsta-
vljeni na razstavi Od materije do oblike. 
Med izvajanjem projekta sta nastala tudi cikel zvočnih 
podcastov in Zbirka (spo)znanj, v katerih so zbrani glavni 
vsebinski poudarki projekta. Povezave na gradiva so do-
stopne na spletni strani Društva Majolika www.majolika.
si in spletni strani CDUO www.keramikacenter.com. Va-
bljeni k branju in poslušanju.

Anja Zamuda

USPEŠEN ZAKLJUČEK 
PROJEKTA ZA OŽIVLJANJE  
TRADICIONALNEGA 
LONČARSTVA

DRUŠTVA
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jih je treba in jih primerno dokumentirati,« je na slove-
snosti pred odprtjem razstave povedal Stane Skubic, 
predsednik medobčinske zveze društev upokojencev, ki 
pod svojim okriljem združuje 14 društev upokojencev iz 
občin Makole, Poljčane, Oplotnica in Slovenska Bistrica 
oziroma nekaj več kot 3800 članov. »Želja po ustvarjanju, 
vključevanju v družbena dogajanja, sooblikovanje se-
danjosti in prihodnosti, starejše vodijo k aktivnostim, ki 
jih vsa leta predstavljamo na razstavi. Tudi letos društva 
starejših prikazujemo delček raznolikih dejavnosti, ki bo-
gatijo naše tretje življenjsko obdobje,« je povedala pred-
sednica Društva upokojencev Slovenska Bistrica Vida Li-
poglav. Zbrane v nabito polni viteški dvorani bistriškega 
gradu je nagovoril tudi podžupan Žarko Furman, ki je 
spomnil, da je razstava tudi priložnost, da na novo od-
krijemo lepoto naših krajev. »Naša društva upokojencev 
vzorno opravljajo svoje poslanstvo, tako aktivnega pre-
življanja tretjega življenjskega obdobja z zelo različnimi 

dejavnostmi, skrbijo za zdravje, socialno varnost in drug, 
kar prispeva k dobrim bivanjskim pogojem upokojen-
cev in to bo občina Slovenska Bistrica podpirala tudi v 
prihodnje,« je med drugim poudaril podžupan Žarko 
Furman. Na prireditvi pred odprtjem razstave so nasto-
pili Moška komorna skupina KUD Lojze Avžner Zgornja 
Ložnica ter Ajda in Boštjan Pušaver. Razstava je bila na 
ogled do 23. novembra.

Natalija Sinkovič 

DRUŠTVA

November je za nami, a člani Kluba  študentov Slovenska 
Bistrica smo ga popestrili z raznolikimi dogodki in dobro-
delnostjo. Zdaj pa z navdušenjem čakamo december, 
poln zabave, prazničnega duha in nepozabnih trenutkov.
BZ1D – ves november smo bili dobrodelni
V sodelovanju z Zavodom 364 smo tudi letos izvedli 
dobrodelno akcijo Božiček za en dan. Darila so se ves 
mesec pridno zbirala na zbirni točki našega kluba in že 
čakajo, da bodo osrečila otroke, ki živijo v pomanjka-
nju. Hvala vsem Božičkom, ki ste si vzeli čas, pokazali 
svojo dobrodelnost in z njo otrokom pričarali nasmeh 
na obraz.
Bowling večer na Treh kraljih
16. novembra smo v Hotelu Jakec na Treh kraljih zdru-
žili strike, smeh in dobro družbo na nepozabnem bow-
ling večeru.
Erasmus+ predstavitev
22. novembra so dijaki Srednje Šole Slovenska Bistrica 
poslušali zanimivo predstavitev programa Erasmus+. 
Program je namenjen dijakom in študentom, ki radi 
potujejo in si želijo novih priložnosti in izobraževanja 
v tujini. Anika, Judita, Aneja in Ajda so predstavile doži-
vetja in prigode svojih potovanj po različnih evropskih 
državah.

Pravljični predbožični Zagreb nas kliče
21. decembra se bomo z avtobusom odpeljali narav-
nost v srce prazničnega vzdušja. Sprehodili se bomo 
po čarobno okrašenih ulicah, si ogledali znamenitosti, 
uživali v kulinaričnih dobrotah in zvečer občudovali 
spektakularne lučke. Še vedno se lahko prijavite na po-
vezavi, ki jo najdete na našem Instagram profilu.
Tradicionalni praznični koncert
December ne bi bil december brez našega tradicio-
nalnega prazničnega koncerta, ki bo v soboto, 28. 12. 
Kdo bo nastopal, zaenkrat ostaja skrivnost (namignimo 
le, da vas čakajo vrhunski glasbeni gostje). Spremljajte 
naša družbena omrežja za več informacij – obljublja-
mo, da vas čaka nepozaben večer.

Katarina Breznik

KLUB ŠTUDENTOV

Foto: Žan Zafošnik
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Društvo upokojencev Zgornja Ložnica je bilo ustanovlje-
no leta 2009 in je ob ustanovitvi štelo okoli 100 članov, 
danes jih šteje že 231. V času od ustanovitve je društvo 
prehodilo uspešno pot. Najpomembneje pa je, da je 
društvo pridobilo svoje lastniške prostore v kleti Zadruž-
nega doma na Zgornji Ložnici 23. Iz neuporabnega skla-
diščnega prostora smo z lastnim delom in ob pomoči 
Občine Slovenska Bistrica uspeli urediti prijetne prosto-
re, ki jih dobro koristimo. Takoj po otvoritvi prostorov leta 
2018 smo naslednje leto ob 10. obletnici ustanovitve in 
delovanja društva razvili tudi svoj prapor.
Člani društva se zbiramo v več sekcijah, kot so sekcija 
za telesno kulturo, sekcija ročnih del, sekcija za pikado 
in druge družabne aktivnosti ter sekcija za kulinariko, 
slednja poskrbi za dobrote in prigrizke ob različnih do-
godkih in za prehrano ob piknikih in zboru članov. 
Letos je bilo društvo aktivno tudi na kulturnem podro-
čju. Tako smo pred kulturnim praznikom gostili znane-
ga pisatelja Toneta Partljiča, novembra pa dr. Simono 
Kostanjšek Brglez, ki nam je predstavila zgodovinsko, 
arhitekturno in umetnostno dediščino Slovenske Bistri-
ce. V mesecu decembru, točneje 22. decembra ob 16. 
uri, pa bomo v župnijski cerkvi sv. Venčeslava organizirali 
koncert.  Organizirali in izvedli smo tudi delavnico iz prve 
pomoči s postopki oživljanja in uporabo defibrilatorja. 
Sicer pa v društvu organiziramo izlete, ekskurzije in raz-
lična družabna srečanja. Tako smo si v tem letu ogledali 
Park vojaške zgodovine v Pivki, obiskali Rakov Škocjan in 
etnološko Šobčevo domačijo v vasi Kal. Na Dolenjskem 

smo obiskali muzej Lojzeta Slaka in pesnika Toneta Pavč-
ka, postali pred rojstno hišo olimpionika Leona Štuklja in 
obiskali etnološko Matjaževo domačijo. Ohranjamo tudi 
nekatere običaje, kot je martinovo. V decembru bomo v 
društvenih prostorih izdelali in pokazali božične jaslice. 
Načrtujemo še obisk Vojnika z galerijo Piros v Globočah, 
obisk gradu Lemberg ter Sorževega mlina, v večernem 
času si bomo ogledali Božični Vojnik s številnimi jaslica-
mi.   Vsako leto organiziramo letovanje v Dalmaciji. Letos 
smo se odpravili tudi v Sarajevo. Ustavili smo se v Jabla-
nici, kjer smo si ogledali muzej Bitke za ranjence na Ne-
retvi, obiskali Mostar in ekskurzijo zaključili z obiranjem 
mandarin. V mesecu marcu pa smo se spomnili naših 
žena in jih odpeljali za tri dni v Opatijo. 
Društvo je aktivno tudi v Medobčinski zvezi društev 
upokojencev Slovenska Bistrica, kjer smo se udeleži-
li športnega srečanja v Leskovcu in v pikadu osvojili 1. 
mesto, avgusta pa smo na Tinju sodelovali pri tekmo-
vanju v kuhanju upokojenskega piskra. Naši člani so se 
aktivno vključili tudi v priprave na razstavo Naši kraji in 
ljudje nekoč in danes v Gradu Slovenska Bistrica. 

Stane Skubic,
predsednik Društva upokojencev Zgornja Ložnica

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
ZGORNJA LOŽNICA
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Slovaška – V starem delu mesta Bratislava je oktobra 
potekal mednarodni zborovski festival Bratislava Cantat 
II. 2024. Med udeleženci so bile tudi pevke in pevci ko-
mornega zbora Kulturno-umetniškega društva Šmartno 
na Pohorju. Festival se je začel v četrtek, 10. oktobra, z 
otvoritvenim koncertom, kjer je zbor nastopil s sakral-
nim programom v jezuitski cerkvi. V petek so prav pevci 
s Šmartnega otvorili prvega izmed festivalnih koncertov 
s prostim programom v koncertni dvorani Klarisky. Ta na-
stop se je pevcem še posebej vtisnil v spomin po suvere-
ni izvedbi in bučnem odzivu publike.
V soboto je zbor sodeloval v tekmovalnem delu festiva-
la v kategoriji komornih zasedb. Izvedli so dela: Prav po 
prstih (glasba Andrej Makor, besedilo Marko Margon), Io 
Tacerò (priredil Carlo Gesualdo), Ob bistrem potoku je 
mlin (priredila Tadeja Vulc) in Ta na Solbici (Samo in Bar-
bara Vovk). Po tekmovanju so se pevci udeležili še zad-
njega festivalnega koncerta s prostim programom, ki je 
potekal v glasbeni dvorani Primasove palače. Zvečer so v 
jezuitski cerkvi pevsko sodelovali na zaključni prireditvi, 
kjer so razglasili rezultate tekmovalnega dela festivala. 
Dolgotrajen trud in številna odrekanja so se poplačala, 
saj so se Pohorci razveselili izjemnega zlatega priznanja.
Člani se zahvaljujejo svojim družinam za neomajno pod-
poro. Prav tako zahvala velja Kulturno-umetniškemu 
društvu Šmartno na Pohorju, lokalni skupnosti, Občini 

Slovenska Bistrica, Prostovoljnemu gasilskemu društvu 
Šmartno na Pohorju, Prostovoljnemu gasilskemu dru-
štvu Slovenska Bistrica, Otroško-mladinskemu društvu 
Fridina mišnica in vsem donatorjem. Nenazadnje pa 
hvala zborovodji Nastji Pančič Čurin, ki je zaslužna, da 
lahko zborček ponosno stopi na katerikoli oder doma in 
po svetu.

Tadej Motaln

DRUŠTVA

KOMORNEMU ZBORU 
KUD ŠMARTNO NA 
POHORJU ZLATO 
PRIZNANJE V BRATISLAVI
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V gradu v Slovenski Bistrici ima svoje prostore Grajski LODN – trgovina s spominki, 

v kateri ponujamo skrbno izbrane, unikatne spominke, ki so izdelani v Sloveniji. 

Vsi spominki v Grajskem LODNU so ustvarjeni z ljubeznijo in s spoštovanjem do okolja in 

dediščine. Pri nas najdete pester nabor ročno izdelanih tekstilnih izdelkov, keramičnih izdelkov, 

izdelkov za osebno nego, modnih dodatkov in dodatkov za dom. 

V želji po razvoju lokalno specifičnih izdelkov, s ponosom predstavljamo omejeno serijo čajev, 

ki jih za Zavod za kulturo Slovenska Bistrica suši, prideluje in polni Artefakt s.p. Pod tem imenom 

deluje Ines Kresnik, zeliščarka, ki večino sestavin prideluje na Šmartnem na Pohorju, na zemlji, ki 

se nahaja na območju Natura 2000.

Natura 2000 je evropsko ekološko omrežje, namenjeno ohranjanju biotske raznovrstnosti. 

Biotska raznovrstnost v Evropi upada. Izginjajo poplavni gozdovi, mokrotni travniki, spreminja 

se kulturna krajina. Še posebej so na udaru lažje dostopni predeli in tista življenjska okolja, ki so z 

vidika gospodarske rabe manj zanimiva. Da bi zaustavila in obrnila trend izumiranja rastlinskih in 

živalskih vrst, je Evropska unija vzpostavila mrežo območij Natura 2000. (vir: gov.si)

Pripravili smo tri okuse čaja – Grajski čaj, Božični čaj in Zimski čaj. 

Grajski čaj je navdahnil duh preteklosti, ki 

ga začutimo ob sprehodu po grajskih hodnikih 

in skrivnosti Flurerjevih fresk grajskega 

reprezentančnega stopnišča. Izvor zgodbe je 

žal šel s časom v pozabo, freske, ki pričajo o njej 

pa je mogoče še vedno občudovati. Oblikovanje 

embalaže so navdahnili detajli Flurerjevih fresk, 

ki so nastale med Attemsovimi obnovitvenimi 

deli gradu v letih med 1717-1722. 

Čajna mešanica Grajskega čaja združuje 

okusne in dišeče sestavine: lipa, citronka, 

žajbelj, kamilica in bezeg, ki pričarajo toplino 

in praznični duh. Vsaka skodelica tega čaja je 

kot potovanje v preteklost, kjer zgodbe ožarijo z 

novo svetlobo. 

Razširjena praznična ponudba v Grajskem LODNU
Grajski LODN je odprt od ponedeljka do petka,

od 7.00 do 15.00, vabljeni!

Božični čaj izzove praznično vzdušje. Okus čajne 

mešanice temelji na okusih šipka in jabolk, oblikovanje 

embalaže pa so navdahnili detajli Flurerjevih fresk, 

ki krasijo grajsko kapelo v gradu v Slovenski Bistrici. 

Na embalaži čaja je upodobljen medaljon z dvema 

simbolnima predmetoma iz lavretanskih litanij; 

Zgodnja danica in Posoda Časti vredna. Zapletena 

simbolika grajske kapele dokazuje, da je vsebinska 

zasnova nastala s pomočjo teologa, ki jih v družini 

Attems ni manjkalo. V aristokratskem okolju so bile 

takšne vsebine namenjene izobraženim častilcem, ki 

so iz podob znali razbrati skrivno govorico.

Zimski čaj je navdihnil putto upodobljen na freski 

slavnostne dvorane v gradu v Slovenski Bistrici. Gre za 

enega izmed štirih medaljonov, ki simbolizirajo štiri letne 

čase. Zimo predstavlja putto, ki v roki drži in zre v belo 

masko. Dvojni obraz opozarja na rimskega boga Janusa, 

boga z dvema obrazoma, kjer eden gleda naprej, drugi 

nazaj. Junus je bil rimski bog prehoda, začetka, preteklosti 

in prihodnosti. 

Čaj, ki je na voljo v Grajskem LODNU je del  

zelo omejene serije izdelkov, ki so specifično 

bistriški. Navdahnilo jih je mesto, izdelani so 

lokalno.

Z  nakupom grajskih čajev, ne samo, da 

domov odnesete košček zgodovine, ampak 

podpirate majhno, lokalno podjetje, s katerimi 

v Zavodu za kulturo Slovenska Bistrica 

sodelujemo. 

Dodatno - vse grajske čaje ponujamo v obliki 

darilnega paketa, ki vsebuje čaj, kuhinjsko krpo 

in darilno vrečko, na kateri je motiv Flurerjeve 

freske, ki je oba zdelka navdahnila. 
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Urška Žigart, pred kratkim ste prejeli Rogovo zlato kolo 
za najboljšo slovensko kolesarko v sezoni 2024. Verjetno 
vam to priznanje pomeni še nekaj več, saj ste svojo kole-
sarsko pot začeli ravno v ljubljanskem Rogu, ki letos pra-
znuje 75. obletnico obstoja?

Vesela sem nagrade, ki jo vsako leto prejme najvišje 
uvrščena kolesarka na UCI lestvici. Nagrado sem pre-

jela prvič in seveda sem ponosna nanjo in hvaležna KD 
Rogu, ki me je leta nazaj vzel za svojo.

Zagotovo ste lahko zadovoljni, da ste ob svojih začetkih 
tekmovali tudi za ekipo BTC City Ljubljana. Danes se zdi 

skoraj neverjetno, da je tako majhna država, kot je Sloveni-
ja, imela profesionalno žensko kolesarsko ekipo.

Seveda, takrat sem imela srečo, da smo imeli profe-
sionalno ekipo, ki je bila na visoki ravni in sem dejansko 
takoj skočila na najvišji nivo dirkanja. Krivulja učenja je 
bila zelo strma, saj nisem vedela prav ničesar o dirkanju. 
Znala sem voziti kolo, recimo, da dokaj hitro, a to ni isto 
kot dirkanje. Potrebovala sem kar nekaj let in nešteto 
pretrpljenih dirk, da sem se naučila, kako in kaj. Cenim 
pa prav vsakega, ki mi je pri tem pomagal.

Za vami je izjemna sezona, sami pa menite, da lahko še 
napredujete. Kje so torej še rezerve? 

Vsako leto napredujem v moči, največje rezerve pa 
so, kljub velikemu napredku letos, še vedno pri tehni-

ki, na spustih in vožnji v skupini. Upam, da lahko gradim 
na letošnji sezoni in se naslednje leto še izboljšam.

V prihodnjih dveh sezonah boste kolesarili za belgijsko 
ekipo AG Insurance Soudal Team, kamor se selite iz avstral-
ske zasedbe Liv AlUla Jayco, za katero ste tekmovali zadnja 
štiri leta. Verjetno odločitev za spremembo ni bila enostav-
na? Kaj torej pričakujete od nove ekipe?

Odločitev je bila težka in kakor sem že večkrat pove-
dala, bi se morda na kateri drug dan odločila drugače. 
V zadnjih štirih letih sem v ekipi našla svoje mesto in se 
odlično počutila. Naučili so me ekipnega duha in dirka-
nja in mi omogočali napredek v svojem tempu. Vseeno 
pa me je nekaj vleklo v neznano, saj ne vem, kako dolgo 
bom še napredovala in želela sem spremembo. Glede 
na dneve, ki sem jih do zdaj preživela z novo ekipo, mis-
lim, da sem se prav odločila in komaj že čakam nasle-
dnjo sezono.

Prihodnje leto bo za vas posebno tudi zato, ker bo za-

živela otroška in mladinska kolesarska ekipa PikaTeam, se-
stra ekipa že uveljavljene ekipe Pogi Team, ki bo nosila ime 
po vašem vzdevku. Kakšen je glavni namen ustanovitve te 
ekipe? 

Želim si nekaj vrniti športu, in če lahko pomagam s 
tem, da posodim svoje ime oziroma vzdevek ekipi in s 
tem pritegnem sponzorje k sodelovanju in podpiranju 
podmladka, je to samo bonus. Z vsem skupaj je kar nekaj 
dela in hvaležna sem ljudem, ki nama s Tadejem poma-
gajo pri tem. Upam, da skupaj z njimi uspemo pravilno 
delati z mladimi kolesarkami in jim pokazati, da je zdaj 
prihodnost v profesionalnih vodah mogoča tudi za njih. 
Žensko kolesarstvo je namreč v zadnjih letih naredilo 
ogromen skok naprej in želim si, da bi temu sledila tudi 
Slovenija.

Večkrat ste odkrito spregovorili o motnjah hranjenja, s 
katerimi ste se spopadali pred kolesarsko kariero. Ravno v 
procesu zdravljenja ste začeli kolesariti. Bi lahko rekli, da 
vam je ravno šport najbolj pomagal prebroditi te težave? 

Najbolj so mi pomagali ljudje okoli mene, družina in 
prijatelji, a tudi kolesarjenje je naredilo svoje. Takrat je se-
veda bilo težko, a zdaj sem vesela, da sem takrat našla 
ljubezen do kolesa in pravzaprav popolnoma spremeni-
la tok svojega življenja.

S Tadejem Pogačarjem, najboljšim kolesarjem na svetu, 
sta edini slovenski profesionalni par na cestnem kolesu. Za 
koliko časa bosta morala narazen med novo sezono, kako 
dolga so obdobja, ko se lahko vidita le prek video povezav? 

Čisto odvisno, a največkrat so najtežja oziroma naj-
daljša obdobja, ko imamo priprave v zimskem obdobju. 

URŠKA ŽIGART
Najboljša slovenska kolesarka
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Takrat sva vsak s svojo ekipo in zelo zaposlena, tako da 
včasih komaj najdeva čas tudi za klic. Dolgi so tudi grand 
touri, čeprav takrat najdeva kak dan, da se vidiva, če le 
dopušča to tudi moj urnik dirk. Višinske priprave se tru-
diva uskladiti in pri tem sta nama najini ekipi vedno šli na 
roke. Upam, da bo tako tudi z novo ekipo. 

Kako pa Tadeju sledite v klanec, ko pred sezono trenira-
ta skupaj? 

Večinoma se drživa vsak svojih prepisanih treningov 
in con intenzivnosti, zato pač greva vsak svoj tempo, če 
je treba. Se srečava na vrhu ali kako drugače. Ne tekmu-
jeva drug z drugim in ne grizem tako dolgo, dokler ne 
odpadem, če ni treba. 

Po kratkem dopustu sta novembra s Tadejem za kratek 
čas obiskala tudi družino in prijatelje v Slovenski Bistrici. 

Zagotovo vam takšnega časa primanjkuje…  
Ja, cele tri dni sva bila skupaj na Štajerskem letos. Ni 

najlažje, predvsem za mojega očeta, a se trudimo najti 
tudi kje drugje po svetu. Večkrat naju obišče v Monaku 
in navija za naju na dirkah ob cesti med sezono. S prija-
telji pa predvsem ohranjamo stike preko telefona, v tistih 
treh dneh na leto pa poskušam obiskati vse. 

Tomaž Ajd 

INTERVJU
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V mesecu oktobru in novembru so se na Srednji šoli 
Slovenska Bistrica odvijale številne aktivnosti. Dijaki in-
terdisciplinarnega sklopa umetnost so na Fakulteti za 
elektrotehniko v Mariboru snemali televizijsko oddajo. 
Dijaki sklopa družboslovje so si v Gradu Slovenska Bistri-
ca ogledali razstavo o naših krajih nekoč in danes.
Dijaki predmeta naravoslovje so obiskali Festival znano-
sti in center eksperimentov v Mariboru. Spoznavali so 
ponovno uporabo snovi, virtualno 3D-modo, predelavo 
motorjev in mobilne tehnologije. 
Svoje znanje so naši dijaki izkazovali na šolskih tekmova-
njih o sladkorni bolezni, Cankarjevem tekmovanju, geo-
grafiji, ČMRLJ-u, naravoslovnem tekmovanju EOES ter na 
državnem tekmovanju v logiki.
V okviru mednarodnega projekta Discover EU sta se dve 
skupini dijakov z vlakom odpravili na potovanji: Praga−
Amsterdam−München ter Trst−Rim−Verona. Potovali pa 
so tudi v Strasbourg in na Dunaj.
Prvi letniki so se odpravili na ekskurzijo v Logarsko doli-
no, dijaki izbirnega predmeta zgodovina na ekskurzijo v 
bližnje kraje, profesorji pa ob dnevu šole v Beograd. 
Na šoli smo gostili mladega podjetnika Luko Božiča, ki je 
dijakom predstavil trženje na spletu, in obiskali inovacij-
ski kamp v Trbovljah. V sodelovanju s podjetji Katapult in 

Dewesoft so v kampu razvijali podjetniške ideje.
Pevski zbor se je pri Sv. Jožefu nad Celjem pripravljal 
na božično-novoletni koncert. Ogledali smo si musical 
Rent. Udeležili smo se tržnice poklicev v Hočah in ka-
riernega sejma v Mariboru, festivala ZOOM v Ljubljani, 
sejemsko-promocijske prireditve s predstavitvijo vo-
jaškega poklica na Celjskem sejmu. Na šoli pa so nam 
predstavili policijski poklic. Obiskali smo tudi Dan pokli-
cev na Ljudski univerzi v Slovenski Bistrici.
Kljub jesenskim mesecem, ki naravo pripravljajo k po-
čitku, je na SŠSB potekalo živahno vzdušje raziskovanja, 
potovanj, odkrivanja, pridobivanja novih znanj in ustvar-
jalnosti.

Vesna Sever, prof.

ŠOLSTVO

ŽIVAHNO JESENSKO 
VZDUŠJE NA SŠSB 

Življenje piše neverjetne zgodbe. Pod takšno, res never-
jetno, se je podpisal Tim Marovt, ki so mu pred leti zdrav-
niki dejali, da ne bo več hodil, danes pa se udeležuje ma-
ratonov in s svojimi podvigi navdihuje ne le ljudi okoli 
sebe, ampak širšo Slovenijo. Z izredno voljo se je po veli-
ki smoli, ki jo je doživel med deskanjem na Havajih, spet 
postavil na lastne noge in začel sanjati športne sanje.
V četrtek, 10. oktobra 2024, se je Tim Marovt v sklopu na-
menskega dneva, ki smo ga namenili prometni varnosti, 
predstavil tudi na naši šoli. Ker nas njegova zgodba nav-
dihuje, smo si mlade novinarke 2. osnovne šole Sloven-
ska Bistrica zaželele, da nam skozi intervju pove kaj več
o svoji navdihujoči poti.

Nuša: Gospod Tim, najprej se vam prav iskreno zahva-
ljujemo za vaš obisk in predstavitev na naši šoli in seveda 
za izjemne majhne in velike zmage, ki ste jih dosegli na 
vaši poti rehabilitacije. Ko ste doživeli nesrečo, ste bili stari 
kot me, 12 let. Sama si ne predstavljam, kako bi se odzvala 
na novico, da ne bom več hodila. Kako ste se s to mislijo 
spopadali vi in kaj se je pravzaprav zgodilo tistega nesreč-
nega 2. julija 2014?

Z družino smo šli na počitnice v Ameriko. Obiskali 
smo več krajev in se odločili, da gremo tudi na Havaje, 
ki so znane po dolgih plažah in odličnih pogojih za sur-
fanje. Zjutraj sem se zbudil in šel surfat. Po določenem 
času sem začutil rahlo bolečino v hrbtu, in ker sem bil na 
počitnicah, sem se odločil, da bom šel nazaj v hotel in si 
malo odpočil. Po 15 minutah ležanja sem želel oditi na 
stranišče, vendar sem padel ob rob postelje. Nisem naj-
bolj vedel, kaj se dogaja. Kmalu je družina videla, da se 

ŽIVLJENJE PIŠE 
NEVERJETNE ZGODBE
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ne šalim, namreč vejal sem za tistega, ki se rad »poheca«, 
zato so pome prišli reševalci in me odpeljali v bolnico. 
Tam so mi postavili diagnozo surferska mileopatija. Gre 
za poškodbo hrbtenjače, ki se zgodi samo na Havajih, 
samo profesionalnim športnikom in samo prvi dan sur-
fanja. Je zelo neraziskana in izredno redka poškodba 
hrbtenjače. Sam okoli tega nisem delal velike drame. Je 
pa bil to dan, ki me bo zaznamoval za vse življenje. Sam 
sem se prepričal, da gre za neko vrsto poškodbe, kot npr. 
poškodba kolena, zvin gležnja, ki ju lahko stakneš pri 
športih. V glavi sem imel, da bo rehabilitacija potekala 3 
tedne in bo poškodba sanirana, potem pa se vrnem na 
smučarske priprave. Čez čas smo spoznali, da bo trajalo 
dlje časa, vendar sem vedel, da bom slej kot prej spet 
hodil in da je invalidski voziček le moje kratkotrajno pre-
vozno sredstvo. 

Eva: Napredek pri vašem zdravljenju ni prišel z danes 
na jutri. Na kateri točki ste se odločili, da se boste udeležili 
maratonov?

V bistvu nikoli nisem planiral, da se bom udeležil ka-
kšnega maratona. Pravzaprav mi tek ni bil najljubši del 
treninga na pripravah. Približno dve leti ali tri leta nazaj, 
ko sem že treniral dvakrat na dan po dve uri, sem slišal, 
da bo v Konjicah potekal maraton. Bila je opcija, da se bo 
teklo tudi na 5 km. Ker sem to na dnevni bazi dosegal, 
sem se odločil, da se prijavim. Nisem imel nekih pričako-
vanj. Rekel sem si, da mi je to nov izziv in bom videl, kako 
mi bo šlo. Zjutraj sem iz garaže vzel smučarke palice, ki 
sem jih prej imel za smučanje, in šel na tek. Bilo mi je fajn, 
zato sem si naredil načrt in v tistem letu odtekel še veliko 
5-kilometrskih maratonov. 

Ivona: Spoznali ste tudi Luko Dončiča, ko ste tekli na 
maratonu v Dallasu. Je on za vas to, kar ste vi za nas – nav-
dih, zgled, moč, volja?

Z Lukom se poznava že kar nekaj let. En od razlogov 
je tudi ta, da imava istega kondicijska trenerja, ki pa je 
večino časa v Dallasu, zato jaz treniram večinoma sam. 
Definitivno bi lahko rekel, da je Luka inspiracija zame, 
vendar je težko primerjati mene in Luko, saj je on veliko 
bolj uspešen in je eden najboljših na svojem področju. 
Z Luko sva prijatelja, se že kar dolgo poznamo, in mi je 
pri njem najbolj všeč to, da je ne glede na svojo slavo in 
uspešno kariero zelo skromen. Z njim se lahko pogovar-
jam o normalnih stvareh. Je človek na mestu. Tudi mene 
spremlja kar nekaj ljudi po svetu, ampak to, kakšno 
poslanstvo ima Luka, je neverjetno. To, kar lahko naredi 
en fant iz Ljubljane za nas Slovence in v kakšni luči nas 

predstavlja svetu, je navdihujoče. Res ga občudujem, na 
ena strani kot dobrega prijatelja, na drugi strani pa zara-
di njegove vztrajnosti. Izpostaviti je treba, da je začel v 
Olimpiji, kasneje je igral v Real Madridu in da tudi on ni 
čez noč uspel, pač pa je treniral in se odrekal, da je dose-
gel te uspehe. Ja, definitivno je inspiracija za nas, za svet.
Nuša: Pred dobrim letom ste si postavili nov cilj – osvo-
jiti naš najvišji vrh Triglav. Kot vse, vam je tudi to uspelo. 
Kako zelo ste ponosni na to, da ste sedaj res »pravi« Slo-
venec in koliko časa ste potrebovali, da ste dosegli vrh?
Vesel sem, da mi je to uspelo. Pred poškodbo nisem raz-
mišljal o tem, da se podam nanj, niti ni bilo časa zaradi 
tempa, ki sem ga takrat živel. Vzpon je bil lep, saj so bili 
ob meni prijatelji in družina. Bil je to dvodnevni izlet. Prvi 
dan smo hodili približno šest ur. Na Kredarici smo pre-
nočili in se drugi dan povzpeli na vrh in se podali nazaj 
proti dolini. Nisem čutil neke pretirane utrujenosti, dob-
ro sem bil pripravljen. Ponosen sem, da sem prišel na vrh 
in da sem spet sam sebi dokazal, da zmorem.

Eva: Doslej ste sodelovali na 10-kilometrskih marato-
nih. Septembra ste dosegli svoj nov mejnik – v Berlinu ste 
odtekli 15 km. Kakšni so vaši cilji za naprej v maratonskih 
vodah?

Vsekakor bi rad prišel čimprej do 42 km. Načrtoval 
sem, da bom že v Berlinu pretekel 21 km, kar mi je na 
treningih že uspelo, ampak žal nisem bil pravi v Berlinu. 
V bistvu sem bil prehlajen in preprosto nisem zmogel 
tako, kot znam. Zdaj bi se rad ustalil na 21 km, tako sem 
se ustalil na 10-kilometrskih maratonih, saj sem jih prete-
kel več kot 30. Nato razmišljam, da bom v roku petih let 
pretekel 42 km. Verjamem, da mi bo uspelo. 

Ivona: In kakšen bo Tim Marovt čez 20 let? Kje se vidite?
Uf, zagotovo se ne bom več profesionalno ukvarjal s 

ŠOLSTVO
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športom in maratoni, ampak se bom podal bolj v po-
slovne vode. Že zdaj sem veliko vpet v družinsko podje-
tje. Zdi se mi, da lahko s svojo zgodbo navdihujem ljudi, 
kar mi je v prednost, in lahko nadaljujem tudi v tej smeri. 
Imam svojo znamko, delam patent pripomočka za raz-
gibavanje … Se bom pa vsekakor še ukvarjal rekreativ-
no toliko s športom, da bom ohranjal in vzdrževal svojo 
formo.

Nuša: Bi želeli sporočiti še kaj našim učencem in učite-
ljem? Verjetno je vaš moto the power of mind primeren za 
našo slovo?

Ja, kot sem že dejal, sem res sanjal, da zmorem hoditi, 
tekati. In zdi se mi, da si je res treba v glavi nastaviti, da 
zmoreš. Predvsem bi rad povedal, da naj učenci skrbijo 
za svoje zdravje, ker nikoli ne veš, kaj se lahko zgodi. Naj 
si postavljajo cilje in jim sledijo, čeprav je potrebno kar 
nekaj odrekanj. Sam sem kljub poškodbi šolo postavil 
med prioritete, nisem se izmikal ničemur. Nenazadnje 
sem osnovno šolo končal s povprečjem 5,0. Čeprav ne 
morem reči, da sem sam z velikim veseljem hodil v šolo, 
sem vedel, da je to pot in stopnička do ciljev, ki sem si 
jih zadal.

Nuša: Še enkrat iskrena hvala za vaše tople besede in 
obisk pri nas. Danes ste nam dali veliko več, kot si lahko 

mislite – pokazali ste nam, da ni ovir, ki jih ne bi mogli pre-
magati. Dali ste nam vedeti, da se vse zgodi z razlogom. 
Predvsem pa ste v nas vlili moč in pogum. Za nas ste velik 
zmagovalec in v čast si štejemo, da smo vas lahko spoznali. 
Tim, vse dobro na vaši poti. Verjamemo, da bomo o vas sli-
šali in brali še veliko navdihujočih zgodb. Srečno in hvala.

Eva Dolar, Nuša Špec, Ivona Štibler

ŠOLSTVO

Hitra vprašanja, hitri odgovor
Eva: Tim, samo še nekaj hitrih vprašanj, na katere 
odgovorite z eno besedo oz. besedno zvezo. 
Eva: Najljubša hrana?

Meso.
Ivona: Najljubša glasbena skupina?

Je nimam.
Nuša: Najljubši kraj?

Konjice.
Eva: Najljubši šolski predmet?

Športna.
Ivona: Najljubši šport?

Smučanje.
Nuša: Najljubši letni čas?

Zima. 

PRVA NAGRADA NA 14. 
MLADI PESNIŠKI 
OLIMPIJADI
20. oktobra se je končal natečaj 14. Mlada pesniška olim-
pijada, na katerem so lani žirije izbirali najboljšo osnov-
nošolsko pesem na temo V gozdu.
Med 177 pesmimi osnovnošolcev iz 38 slovenskih šol in 
podružnic je četrtošolka Dana Perhoč iz OŠ Pohorskega 
odreda Slovenska Bistrica osvojila prvo nagrado.
Mnogi nagrajenci oziroma prejemniki priznanj in drugi 
udeleženci natečaja so se v soboto, 9. novembra, v Dvor-
cu Bukovje z družinami in učitelji mentorji udeležili slav-
nostne podelitve nagrad, kjer je naša nagrajenka Dana 
Perhoč svojo zmagovalno pesem tudi prebrala in požela 
velik aplavz. Prejela je knjižno nagrado in priznanje.
Nagrajenki za ustvarjalnost in pogum še enkrat iskreno 
čestitam.

Mentorica Ines Zorko, prof. raz. pouka
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V torek, 15. oktobra 2024, smo imeli 4. razredi OŠ Pohor-
skega odreda Slovenska Bistrica in Podružnice Zgornja 
Ložnica tehniški dan. Obiskali so nas gospodje iz progra-
ma JUMICAR. To je izobraževalni program preventivne 
vzgoje v cestnem prometu. 
Najprej nam je vodja programa s predavanjem približal 
pravila, ki so pomembna za otroke v prometu. Nato so 
se učenci sami preizkusili kot šoferji. Spoznali so, kako 
jih vidi voznik, kako težko je pravočasno ustaviti, kako 
pomemben je varnostni pas, predvsem pa, da se voznik 

kljub previdnosti včasih ne more pravočasno odzvati, če 
se otrok neprevidno vključi v promet.
Otroci so pridobili veliko novih znanj in spoznanj o pro-
metu. Ta dan nam je zelo hitro minil.

Petra Orešič

ŠOLSTVO

ČETRTOŠOLCI KOT PRAVI 
VOZNIKI

Letos mineva že 70 let, odkar praznujemo teden otroka. 
Potekal je v tednu od 7. do 13. oktobra na temo Otrok, 
nepopisan list.  
Vsak otrok se rodi kot nepopisan list. Vsi otroci, ne glede 
na čas in prostor, potrebujemo ljubezen, občutek var-
nosti, topel in zdrav dom. Potrebujemo igro, znanje, dru-
ženje z vrstniki, spodbudo, oporo, pomoč ter priložnosti 
za razvoj svojih talentov in interesov. 
Tako kot vsako leto smo teden otroka obeležili tudi na 
naši šoli. Za nami je krasen teden. Ves teden smo imeli 
različne dejavnosti, se skupaj igrali, sodelovali, veselili in 
ustvarjali. K nam je prihajalo veliko zunanjih izvajalcev. 
Z veseljem smo se računalniško izpopolnjevali, sestavlja-
li, se igrali z lego robotki, se učili programirati, z zanima-

njem poslušali o našem telesu, pravilni drži, zdravi pre-
hrani in o varni rabi električnih naprav, spanju, poslušali 
pravljice ter še veliko drugih zanimivih stvari.
Mlajši učenci naše šole so obiskali kino ter si ogledali za-
nimiv risani film, odšli v gozd, se veliko igrali in bili špor-
tno aktivni. Prav posebno pa si bodo ta teden zapomnili 
učenci in učenke 1. razredov, saj so imeli svečano priredi-
tev Sprejem prvošolcev v šolsko skupnost. Na sprejemu 
so skupaj z gospo ravnateljico Nadjo Stegne ponavljali 
zaprisego, ki se je bodo držali vse do konca 9. razreda. 
Na šoli pa so cel teden potekale aktivnosti: zbiranje pla-
stičnih plastenk za otroke 3. nadstropja, zbiranje hrane 
za živali, zbiranje papirja, izmenjava rabljenih in pozab-
ljenih oblačil pod sloganom Kar pozabim, jaz ne rabim. 
Rabiš ti? Vzemi si!, zbiranje knjig, igrač …
In tako je hitro minil še en teden. Bili smo aktivni, radove-
dni, ustvarjalni … Takšni, kot znamo biti vsak dan. 

Petra Orešič

LEP, SPROŠČEN IN IGRIV 
TEDEN OTROKA
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ČLAN SKUPINE TALUM
Varujemo tisto, kar vam največ pomeni. Srečno 2025!

Na naši šoli, OŠ Minke Namestnik - Sonje, se trudimo, da 
učenci preživijo veliko časa na prostem. Ena izmed naj-
lepših dejavnosti, ki jo imamo, so pohodi v bližnji in malo 
manj bližnji okolici domačega kraja. Na kratko rečemo, 
se gremo planince. Pohodi so premišljeno načrtovani in 
prilagojeni skupini pohodnikov. Oblikovali smo skupino 
planincev v PPVI in na NIS. Ker je povpraševanje po po-
hodih večje kot ponudba, se učenci udeležujejo poho-
dov ciklično. V letošnjem šolskem letu smo izvedli že kar 
nekaj pohodov: ogledali smo si Marotovo jelko, bili smo 
na Črnem jezeru, tudi na Boč smo se podali. Pohodi so 

priložnost, da se učenci sprostijo, uživajo v svežem zraku 
in preživijo čas skupaj. Ko učenci odidejo na pohod, raz-
iskujejo gozdove, travnike in hribe. Na pohodu lovimo 
lepe razglede, nepozabne poglede ter uživamo v naravi. 
Med sprehodom se učenci lahko pogovarjajo, opazuje-
jo živali, drevesa in cvetje, raziskujejo, kaj vse raste okoli 
njih. Pohodi so čas, ko se učenci spočijejo in preprosto 
uživajo v naravi. Pohodi so tudi priložnost, da se poveže-
jo med seboj, se pogovarjajo, pomagajo drug drugemu 
in uživajo v skupnem času. S tem krepijo prijateljstva in 
se naučijo, kako pomembno je biti del skupine.

Andreja Pogorevc 

MINKA NA POHODU
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Ženitne ponudbe nigerijskih princev, bajna dediščina 
daljne sorodnice iz tujine, resnična ljubezen zdravnikov 
ali vojakov iz kriznih žarišč in donosne kriptonaložbe 
imajo skupni imenovalec, vse so oddaljene le eno de-
narno nakazilo stran. In vse so nam nevarno blizu. 
Policisti Policijske uprave Maribor so lani obravnavali več 
kot 800 prijav spletnih goljufij, pri čemer je nastalo za 
več kot 14 milijonov evrov škode. Dasiravno se morda 
komu zdi, da je tuja nesreča daleč od domačega praga, 
in posledično tudi stran od naših skrbi, nihče pravzaprav 
ni izven dosega dolgih prstov spretnih spletnih preva-
rantov. Policisti so na območju Občine Slovenska Bistrica 
v letu 2023 obravnavali 15 tovrstnih goljufij, v prvi polo-
vici letošnjega leta pa so preiskovali štiri spletne prevare.
Po številu in nastali materialni škodi izstopajo goljufije z 
lažnimi obvestili o dobičku pri investiciji v kriptovalute 
ter zlorabe plačilnih kartic komitentov slovenskih bank.

»Najpogosteje se spletne prevare nanašajo na razne 
spletne nakupe, lažne spletne strani, investicijske pre-
vare, tako imenovani »phishing«, kjer storilci poskušajo 
pridobiti osebne podatke, in lažne klice, kjer oškodo-
vance prepričujejo, da namestijo spletne aplikacije ter 
jim tako omogočijo oddaljen dostop do elektronskih 
naprav,« je povedala Anita Kovačič Čelofiga iz Policijske 
uprave Maribor in pojasnila, da je za tovrstna kazniva de-
janja predvidena zaporna kazen do treh let, v primeru, 
da je goljufijo storilo več oseb, do osem let, in deset let, 
če je prevaro zakrivila hudodelska združba. Storilce pa 
le redko odkrijejo. Spletne prevare namreč sodijo med 
kazniva dejanja, ki jih je težje preiskati, saj prevaranti po-

INFORMACIJSKA IN 
FINANČNA PISMENOST
Za spletne goljufe do 10 let zapora
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gosto prihajajo iz tujine in pri tem uporabljajo različno 
tehnološko opremo za zakrivanje svojih sledi. Goljufi 
tako v veliki večini ostanejo nekaznovani, oškodovanci 
pa oškodovani. Kriminalisti zato svetujejo previdnost 
pri komunikaciji z neznanci preko različnih elektronskih 
naprav in digitalnih platform. »Ne prevzemajte klicev 
neznanih telefonskih številk iz tujine. Bodite previdni pri 
vzpostavljanju stikov na raznih socialnih omrežjih in pri 
posredovanju osebnih ter bančnih podatkov neznanim 
osebam. Še posebej, ko take osebe iz različnih razlogov 
prosijo ali zahtevajo denar. Na računalnik ali telefon ne 
nameščajte programov za oddaljen dostop, nikomur 
ne dovolite upravljanja z vašim računalnikom ali tele-
fonom in nikomur ne dovolite dostopa do vaše spletne 
banke. Bodite pozorni in previdni pri spletnih nakupih. 
Uporabljajte le poznana in preverjena spletna prodajna 
mesta. Ob morebitnem oškodovanju zberite vso razpo-
ložljivo dokumentacijo (elektronsko pošto, podatke o 
transakcijah, morebitne mobilne številke, naslove elek-
tronske pošte, IP številke) in se za prijavo čim prej obrnite 
na najbližjo policijsko enoto ter v primeru transakcij tudi 
na svojo banko,« je še dodala predstavnica Policije.

Edini način zaščite pred prevaranti je poznavanje nevar-
nosti, ki na uporabnike digitalne tehnologije prežijo tudi 
v varnem domačem naslonjaču. Na Ljudski univerzi Slo-
venska Bistrica v okviru operacije Temeljne kompetence 
2023–2029 ponujajo tečaje informacijske in finančne 
pismenosti, dveh različnih veščin, ki pa sta v sodobno-
sti tesno prepleteni. Udeleženci lahko svoje digitalne 
veščine brezplačno urijo v okviru neformalnih izobra-
ževalnih programov Digitalna komunikacija in aktivno 
državljanstvo, Pripravite mobilne telefone, Poslovno 
komuniciranje, Osnove za delo z računalnikom doma in 
pomoč v pisarni ter Uporaba računalniške in digitalne 
tehnologije za potrebe poklicnega dela in vsakdanje-
ga življenja. Osnovne spretnosti upravljanja z osebnimi 
financami in načela uspešnega krmarjenja med prilo-
žnostmi in nevarnostmi, ki na prežijo na domorodce so-
dobnosti, pa bodo spoznali v sklopu programa Upravlja-
nje z osebnim premoženjem. 
Udeleženci lahko svoje digitalne veščine brezplačno uri-
jo tudi v neformalnega izobraževalnega programa Prip-
ravite mobilne telefone.

Ljudska univerza Slovenska Bistrica

ŠOLSTVO

Strokovni delavki Leonida Auguštin in Klavdija Čoh sva v 
šolskem letu 2023/24 preko platforme eTwinning sode-
lovali pri projektu Adventures of my WanderGarden, ki 
ozavešča o pomenu doma pridelane hrane na vrtovih. 
Pri projektu sva sodelovali z vrtcem iz Grčije, natančne-
je iz Soluna, kamor sva se meseca oktobra odpravili 
tudi na senčenje na delovnem mestu kot nadgradnjo 
eTwinning projekta.
Na pot sva se odpravili z letalom. Pred tem sva v sode-
lovanju z vodstvenimi delavci vrtca oblikovali program 
senčenja in proučili možnosti za nadaljnje sodelovanje.

Ob dogovorjeni uri naju je pred hotelom z avtomobilom 
pričakala ravnateljica vrtca Vicky, ki naju je nato odpeljala 
do vrtca v kraj Exochi. Pričakal naju je topel sprejem ot-
rok in vzgojiteljice, ki je v vrtcu zaposlena. Komunikacija 

med nami je potekala tekoče in sproščeno, saj smo se 
zaradi enoletnega sodelovanja pri skupnem projektu že 
dobro poznale. 
V vrtcu sta prisotni dve vzgojiteljici, pri čemer ravnate-
ljica vrtca hkrati opravlja tudi delo v oddelku. Na delov-
nem mestu sta prisotni 5 do 6 ur, preostali čas pa na-
menita urejanju dokumentacije, povezane z delom v 
oddelku. V letošnjem šolskem letu je v oddelek vpisanih 
14 otrok. Vzgojiteljica Elena začne z delom ob 7.30, ko se 
vrtec odpre, in ostane na delovnem mestu do 13. ure. 
Ravnateljica začne delo ob 11. uri in ostane do 16. ure, 

SPOZNAVANJE 
INKLUZIVNIH PRAKS V 
GRŠKEM VRTCU 

PRVI DAN SREČANJA 
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ko se vrtec zapre.
Predstavili sta nama tudi delovanje vrtcev v Grčiji. Izve-
deli sva, da je vrtec pri njih javni in obvezen za otroke, 
stare od 4 do 6 let, zaradi česar je vrtec za starše brezpla-
čen. Otroke, mlajše od 4 let, pa starši vpisujejo v zasebna 
varstva. Glavna dejavnost prvega dne sta bila  'STEAM' 
aktivnost in programiranje v predšolskem obdobju. 
Predstavili so nama delovanje bee-botov in njihovega 
način vključevanja v delo z otroki.

Drugi dan senčenja sva spoznali rutino vrtca in kuri-
kulum. Starši otrokom obroke pripravijo doma (zajtrk, 
kosilo), otroci pa jih s seboj prinesejo v nahrbtnikih in 
termo posodah. Vzgojiteljici na začetku šolskega leta, na 
prvem srečanju s starši, staršem predstavita smernice 
zdravega prehranjevanja in jih spodbujata, naj obroke, ki 
jih otrokom doma pripravijo, usklajujejo s temi smerni-
cami. Poudarita, da se je treba izogibati sladkim in gazi-
ranim pijačam ter da mora biti hrana raznolika. Svetujeta 
uživanje sadja in zdravih obrokov, v primeru, da otrok 
prinese s seboj sladkarije, pa jih odnese domov.
Otroci v vrtec prihajajo med 7.30 in 7.45. Zajtrk imajo 
ob 10. uri, kosilo pa ob 13. uri. Na obroke se pripravljajo 
samostojno. Na mizo razgrnjeno svoj prtiček (prav tako 
od doma), vzamejo svoj nahrbtnik s plastično posodo 
in si pripravijo obrok. Pred obrokom zmolijo oz. se zah-
valijo za prejeti obrok. Pri kosilu vzgojiteljici pomagata z 
deljenjem termo posod. Odhodi otrok so načrtovani in 
vnaprej javljeni. Domov odhajajo ob 13. uri dva otroka, 
ostali pa ob 16. uri. 
Jutranji krog poteka zelo podobno kot pri nas. Otroci se 
pozdravijo in pogovorijo o dnevu, mesecu, letnem času, 
vremenu in svojem počutju. Namesto da bi sedeli na 
tleh na blazinah, so otroci nameščeni na klopcah, ki so 
razporejene v obliki kroga.
Za rojstni dan lahko otrok s seboj prinese sladkarije, ki jih 
slavljenec razdeli ostalim otrokom tako, da jih nastavi v 
nahrbtnik, otroci pa jih nato odnesejo domov. Praznuje-
jo tudi godne dneve.
Počitek v vrtcu je namenjen vsem otrokom in poteka po 
kosilu, traja približno eno uro. Otroci v ponedeljek prine-
sejo od doma spalne vreče ali posteljnino, ki jo potrebu-
jejo za spanje, ter si jo dnevno pripravijo na ležalnike. Po 
koncu počitka vse pospravijo v vreče, v petek pa postelj-
nino odnesejo domov, da jo starši operejo.
Vzgojiteljica in ravnateljica vrtca se skupno odločata o 

obravnavanih temah, skupaj načrtujeta in se pripravljata 
na delo v oddelku. Kot že omenjeno, ena opravlja delo 
dopoldan, druga pa popoldan.
V vrtcu so izobešene slike svetnikov, ki jih vrtec posre-
duje ministrstvo, po kurikulumu pa so vzgojitelji dolžni 
otrokom predstavljati in se z njimi pogovarjati o religiji.
V vrtcu je pet prostorov. Hodnik, kjer se nahajajo omare 
za shranjevanje didaktičnega materiala, pisarna za rav-
nateljico in vzgojiteljico, sanitarije za otroke in vzgojitelje 
ter dve igralnici. Zaradi letošnjega manjšega vpisa otrok 
se druga igralnica uporablja kot jedilnica in prostor za 
spanje. V okolici vrtca ni travnate površine oziroma je 
samo manjši vrt. Zraven stavbe vrtca je tudi stavba šole, 
kjer sta samo dva razreda (dislociran oddelek).

TRETJI DAN SREČANJA 

Na tretji dan senčenja sva opazovali angleško urico, ki je 
potekala v sodelovanju z učiteljico iz šole, ki otroke obi-
skuje vsak četrtek ob dogovorjeni uri. Učiteljica je angle-
ško urico izvedla samostojno, medtem ko je komunika-
cija potekala v angleškem jeziku. Po potrebi je otrokom 
prevajala v grščino, kar je olajšalo razumevanje. V učni 
proces je vključila tudi IKT-sredstva, ki so otrokom omo-
gočila interaktivno in zabavno učenje. Učiteljica je upo-
rabljala različne digitalne materiale, s katerimi je otroke 
motivirala in spodbujala k aktivnemu sodelovanju. Tako 
je angleška urica postala dinamična izkušnja, ki je otroke 
navdušila in jim pomagala pri usvajanju novega jezika. 
Uvajanje angleščine v predšolsko obdobje je prav tako 
obvezno.
Opazovali sva tudi priprave na praznovanje dneva ne-
odvisnosti, ki ga obeležujejo kot dan upora proti okupa-
torju. Otroci so se skupaj z vzgojiteljico aktivno priprav-
ljali na proslavo. Vzgojiteljici sta otroke že prej seznanili s 
pomenom praznika, nato pa so skupaj načrtovali, kako 

ŠOLSTVO

DRUGI DAN SREČANJA 



inf  rmator

30

december 2024

bodo obeležili ta pomemben dan. Otroci so ustvarjali 
plakati in risbe, ki so izražali njihovo razumevanje in spo-
štovanje do neodvisnosti. Poleg tega so se pripravljali na 
kratke nastope, kjer so recitirali pesmi in deklamacije, ki 
so odražale tematiko upora. Vzgojiteljici sta poskrbeli, da 
so otroci razumeli vrednote svobode in solidarnosti, kar 
je dalo posebne vrednosti njihovim pripravam. Vzduš-
je je bilo veselo in ustvarjalno, otroci pa so s ponosom 
sodelovali pri pripravah na proslavo, kar je še dodatno 
okrepilo njihovo zavedanje o zgodovinskem pomenu 
praznika.
Hvaležni in veseli sva, da sva imeli priložnost nadgraditi 
projekt, ki sva ga izvedli v lanskem šolskem letu. Skozi 
projekt smo se z vzgojiteljicami in otroki dobro spoznale, 
povezale in sodelovale, kar je še dodatno okrepilo naše 
vezi. Izkušnja Erasmus+ je omogočila, da smo se spoz-
nale v širšem mednarodnem kontekstu, kar je obogatilo 
naše razumevanje različnih vzgojnih pristopov in kultur. 
Mobilnost je sofinancirala Evropska unija.
Skupaj smo delile ideje in prakse, kar bo imelo dolgoro-

čen vpliv na naše delo v vrtcu. Prepričane sva, da bodo 
pridobljena znanja in izkušnje pozitivno vplivale na našo 
prihodnjo prakso ter pripomogle k razvoju kakovostne-
ga izobraževanja v predšolskem obdobju. Veseliva se na-
daljnjega sodelovanja in izmenjave izkušenj, ki nas bo še 
naprej povezovala v prizadevanju za boljšo prihodnost 
naših otrok.         

Vzgojiteljici Leonida Auguštin in Klavdija Čoh

ŠOLSTVO, ZDRAVJE

V Slovenski Bistrici so 4. novembra v Zdravstvenem domu 
odprli Center za duševno zdravje otrok in mladostnikov 
(CDZOM). Ta pomembna pridobitev je namenjena otro-
kom, mladostnikom in njihovim staršem, ki se soočajo z 
izzivi v duševnem zdravju, ter nudi podporo pri premago-
vanju stisk in krepitvi dobrega počutja.
V sodobnem svetu se vse več otrok sooča s čustvenimi in 
vedenjskimi težavami, kar zahteva pravočasno prepo-
znavanje stisk in ustrezno pomoč. Center ponuja pod-
poro v primerih, ko je otrokovo vsakodnevno delovanje 
močno ovirano ali ko se pojavijo nenadne spremembe 
v vedenju doma, v šoli ali pri prostočasnih dejavnostih.
Celostna obravnava strokovnega tima
Glavni namen CDZOM je vzpostavitev centra, ki bo po-
nujal kakovostno, strokovno in varno obravnavo otrok z 
območja Slovenske Bistrice z okolico in Slovenskih Ko-
njic z okolico. »Obravnava bo multidisciplinarna, saj tim 

sestavljajo različni profili, specializantki klinične psiholo-
gije, Ana Pravdič in Špela Šurbek Boižič, psihologinje Rea 
Rus, ki z januarjem 2025 prav tako začenja specializacijo 
klinične psihologije, Eva Ivankov in Mia Mernik Zorko, 
logopedinja Tanja Schmidt, delovna terapevtka Klara 
Esih in socialna delavka Štefi Škrila. Tim sestavljata še 
dve diplomirani medicinski sestri in administrator. Nosil-

NOV CENTER ZA 
DUŠEVNO ZDRAVJE OTROK 
V ZDRAVSTVENEM DOMU V 
SLOVENSKI BISTRICI  
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ka programa je pedopsihiatrinja, specialistka otroške in 
mladostniške psihiatrije, Ina Ülen,« je povedala Ana Prav-
dič. Psihologinji bosta izvajali preventivne programe, 
kurativne pa preostali del tima, povezovali pa se bodo 
tudi s Centrom za krepitev zdravja, ki ponuja številne ka-
kovostne preventivne programe.
Pravočasen odziv na stiske
Center za duševno zdravje otrok v Slovenski Bistrici 
predstavlja pomemben korak v izboljšanju dostopa do 
pomoči za otroke in mladostnike, ki potrebujejo podpo-
ro pri krepitvi svojega duševnega zdravja in uspešnem 
premagovanju življenjskih izzivov. Pomoč je prilagojena 
posameznikovim potrebam in pogosto vključuje celot-
no družino. Proces obravnave vključuje pogovore, tera-
pije in druge pristope, ki otrokom in mladostnikom po-
magajo ponovno vzpostaviti ravnovesje ter obvladovati 
vsakodnevne izzive. »Center za duševno zdravje otrok in 
mladostnikov ima v javni zdravstveni mreži pomembno 
vlogo pri varovanju duševnega zdravja otrok in mlado-
stnikov. V prvi vrsti je namen ponujati psihološko po-
moč in podporo otrokom in mladostnikom pri duševnih 
stiskah, zdravljenje duševnih motenj, diagnosticiranje. 
Med drugim nudijo tudi psihoterapevtske intervencije, 

ki so podprte z znanstvenimi dokazi in priznane s strani 
Zbornice kliničnih psihologov – to vedenjsko-kognitiv-
na, sistemsko-družinska in razvojno-analitična psiho-
terapija, v prihodnosti pa si želimo nuditi še skupinsko. 
V obravnavo se bodo lahko vključili mladostniki do 19. 
leta,« je povedala Rea Rus in dodala, da je cilj zagotoviti 
čim boljši dostop do učinkovite in predvsem pravočasne 
multidisciplinarne timske obravnave. Prav tako želimo 
uporabnikom zagotoviti predvsem celostno, koordinira-
no in kakovostno obravnavo.
»Največ staršev v CDZOM poišče pomoč za oceno ko-
gnitivnih sposobnosti za pridobivanje odločb za učne 
težave, zaznavamo pa tudi veliko najrazličnejših stisk, an-
ksioznih motenj, težav v medvrstniških odnosih, pri vsaki 
taki obravnavi sodelujemo tudi s šolami, se povezujemo 
in skupaj poiščemo rešitev in ponudimo najbolj učinko-
vito pomoč za otroka,« je še povedala Rea Rus.
Na pregled lahko pridemo tudi brez napotnice
V CDZOM lahko otroka usmeri izbrani zdravnik ali razvoj-
ni pediater, starši pa se lahko za pomoč dogovorijo tudi 
sami, pišejo lahko na e-naslov cdzom@zd-sb.si. »CDZOM 
je prosto dostopen, posamezniki se lahko naročijo tudi 
brez napotnice. Na osnovi triažnega razgovora pa po-
tem ocenimo stopnjo nujnosti in način obravnave,« še 
pojasnjuje Ana Pravdič. Otrokov razvoj je tesno pove-
zan z njegovim čustvenim in duševnim stanjem, zato je 
ključno, da starši in okolica prepoznajo znake težav ter 
pravočasno poiščejo pomoč. Spremembe v vedenju, 
izolacija, nezmožnost koncentracije in dolgotrajne stiske 
so lahko znaki, da otrok potrebuje strokovno podporo. 
»Vsi otroci pa ne potrebujejo psihoterapije, tistim bodo 
na voljo drugi člani našega tima,« dodaja Ana Pravdič.

.Natalija Sinkovič 
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Ludvik Repolusk je podal pobudo, da občinska uprava 
sprejme odlok o zaščiti vodnih virov na območju celot-
nega Pohorja in po potrebi tudi širše na območju Obči-
ne Slovenska Bistrica. 

Odgovor: Ministrstvo za naravne vire in prostor Ob-
čini Slovenska Bistrica predlaga, da pripravi seznam in 
predstavi problematiko vodnih zajetij, ki se uporabljajo 
za javno oskrbo s pitno vodo na območju občine, ter 
predloži strokovno dokumentacijo v zvezi s temi zajet-
ji ter gradiva posreduje na MNVP. Občina bo skladno s 
predlogom ministrstva zbrala dokumentacijo, s katero 
razpolagamo, ter pozvala pristojne upravljavce vodnih 
virov, da nam posredujejo potrebno dokumentacijo, ter 
nato podala pobudo na MNVP, da nas čimprej vključijo 
v letni program dela priprave uredb o vodovarstvenih 
območjih. 

Dušan Leskovar je podal pisno vprašanje krajanov Vi-
sol, ki so uporabniki javne poti 944 341. Kot so zapisa-
li, so leta 2023 in 2024 na Občino Slovenska Bistrica in 
Krajevno skupnost Impol naslovili dopis o nujni rekon-
strukciji te javne poti. Od krajevne skupnosti so dobili 
odgovor, da zaradi pomanjkanja finančnih sredstev sa-
nacija ni mogoča. Zato so se obrnili na oddelek za okolje 
in prostor, od koder pa odgovora ni. Predlagajo, da naj 
se pristopi k najnujnejšemu urejanju cestišča, saj se bo v 
zimskem času situacija močno poslabšala. Prav tako pa 
so zaprosili za postavitev ogledala ob lokalni cesti Viso-
le−-Tinje, odsek javne poti 944 341.

Odgovor: Rekonstrukcije oziroma obnove javnih poti 
so v pristojnosti krajevnih skupnosti, vsake na svojem 
območju. Krajevne skupnosti dobijo namenska sredstva 
iz občinskega proračuna za investicije, odločitev, v kaj se 
bo investiralo ta sredstva, pa je na strani Sveta krajevne 
skupnosti. Strokovne službe občine so si omenjeno situ-
acijo na tem križišču ogledale in ugotovile, da problem 
preglednosti predstavlja zasajena vegetacija. Zadeva je 
bila predana medobčinskemu inšpektoratu. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Andrej Slaček je dal pobudo glede ureditve dela par-

kirišča pred zdravstvenim domom Slovenska Bistrica, in 
sicer, da se ta poveže z utrjeno potjo do doma.  
Odgovor: Pot do zdravstvenega doma z dela parkirišča 
je urejena po pločniku, začasno pa je dodatno urejena 
povezovalna pot, ki je utrjena s sekanci. 

Irena Jereb. vodja Oddelka za družbene dejavnosti
Andrej Slaček je tudi vprašal, zakaj se obdobje obra-

tovanja kopališča Slovenska Bistrica v sezoni ne podaljša 
oziroma prilagodi glede na vremenske razmere in inte-
res kopalcev. 

Odgovor: Obratovanje kopališča ob koncu sezone je 
vezano na vremenske pogoje. Dejstvo je, da se ob niž-
jih temperaturah ponoči voda toliko ohladi, da nasled-
nji dan ustreza le peščici kopalcev, kar pa pomeni, da so 
stroški obratovanja preveliki, da bi kopališče še obrato-
valo. 

Irena Jereb, vodja Oddelka za družbene dejavnosti 
Danica Sagadin Leskovar je podala pobudo, naj se na 

Elektro Maribor posreduje predlog, da se v letni načrt 
investicij za naslednje leto uvrsti še položitev nizkona-
petostnega kabla v zemljo v naselju Devina, od hišne 
številke 28 do hišne številke 36 oziroma na celotni trasi 
naselja. 

Odgovor: Vprašanje smo posredovali na Elektro Mari-
bor, vendar odgovora še nismo prejeli. Ko ga pridobimo, 
vam ga posredujemo v okviru točke odgovori na svetni-
ška vprašanja ob prvem naslednjem sklicu seje občin-
skega sveta. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Jožef Gorinšek je podal pisno vprašanje občanke, ki 

je opozorila, da je skozi naselje Devina ob glavni cesti 
Slovenska Bistrica−Šmartno na Pohorju neustrezna ali 
pomanjkljiva prometna signalizacija. Opažajo namreč, 
da se po tej cesti redko kdo pelje dejansko 50 km/h. Gre 
za strjeno naselje, kjer so prisotni otroci in živali. 

ODGOVORI NA 
VPRAŠANJA IN POBUDE S 
13. REDNE SEJE 
OBČINSKEGA SVETA 
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Odgovor: Pomanjkljiva prometna signalizacija bo do-
polnjena v najkrajšem možnem času. Glede nadzora 
prometa je odgovor podala Policijska postaja Slovenska 
Bistrica. Ko se sprosti kakšen prikazovalnik hitrosti, bo 
postavljen na tem odseku in bo na ta način pridobljena 
statistika o kršitvah hitrosti. Glede umestitve hitrostnih 
ovir v prostor pa sporočajo, da so grbine in ploščadi na-
menjene prisilnemu zmanjševanju hitrosti. Spadajo med 
ostrejše ukrepe za umirjanje prometa in jih postavljajo 
tam, kjer želijo voznika fizično prisiliti, da zmanjša hitrost 
vožnje. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Jožef Gorinšek je poudaril problematiko ceste na Vi-

narski ulici. Celotna cesta je močno dotrajana in preozka 
za gostoto prometa, saj se je poseljenost v ulici močno 
povečala. Ogroženi so pešci in kolesarji. Cestišče je po 
opravljenem delu nedokončano, saj jaški, ki se jim ni 
mogoče izogniti, stojijo 5−7 cm nad nivojem cestišča 
in so zelo moteči. Na avtomobilih se zato pojavljajo po-
škodbe, še huje pa je za ljudi, ki imajo težave s hrbtenico, 
saj jim vožnja čez te »ovire« povzroča dodatne bolečine. 

Odgovor: V okviru urejanja komunalne infrastruktu-
re na območju Jožefa se je zaradi finančne obsežnosti 

celotnega projekta oziroma investicije pristopilo k fazni 
izgradnji infrastrukture po določenih odsekih. V zadnji 
fazi je predvidena še ureditev Vinarske ulice v delu proti 
Mariborski cesti. Ena navezava je bila že izvedena, druga 
navezava od hišne številke Vinarska 50 do ulice Na Jožef 
78 pa še ne oziroma je predvidena v prihodnje. Zaključni 
sloj asfalta bodo izvedli v celoti, ko bodo končana vsa 
dela ob izgradnji navezave infrastrukture od hišne števil-
ke Vinarska 50 do ulice Na Jožef 78. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
Luka Zorko je podal pobudo, da občina pristopi k re-

ševanju problematike Impolovega parkirišča za tovorna 
vozila, saj bližnje krajane moti hrup prižganih parkiranih 
tovornih vozil. 

Odgovor: Najbližji stanovanjski objekti na vzhodni 
strani so od parkirišča oddaljeni približno 200 m, sta-
novanjske objekte na severni strani pa od predmetne-
ga parkirišča ločijo potok, zelena bariera in brežina. Če 
krajani zaznavajo, da so parkirana tovorna vozila nepo-
trebno dolgo prižgana, predlagamo, da se obrnejo na 
lastnika terminala, družbo Impol, s prošnjo po optimiza-
ciji prižganih motorjev tovornih vozil v času parkiranja. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor
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V ponedeljek, 28. oktobra, je v osrednji knjižnici potekalo 
predavanje Vzorci, ki se prenašajo iz roda v rod. Preda-
vateljica je bila domačinka Damijana Žišt, ki je predsta-
vila tehniko Postavitev družine. Prisotne je v predavanje 
popeljala s kratko sprostitveno vajo. V uvodu je predsta-
vila svojo življenjsko pot in odločitev, ki jo je popeljala 
do sedanjega dela. Damijana Žišt je doktorica znanosti, 
novinarka in sodelavka Inštituta za sistemske postavitve. 
Od začetka leta 2014 se izobražuje na področju družin-
skih in sistemskih postavitev po metodi Berta Hellingerja 
pri Nataši Čebulj, kjer je zaključila tudi intenzivni trening 
za moderatorje organizacijskih sistemskih postavitev. Je 
avtorica štirih knjig – znanstvene monografije Utrinki za 
rešetkami ter knjig Zakaj sta morala umreti ta dva otro-
ka, Kriva ali nedolžna ter Neviden svet žrtev prometnih 
nesreč.
Osrednja nit predavanja je bila predstavitev tehnike po-
stavitev družine. Gre za energijsko tehniko, kjer se zdravi-
jo odnosi v družini, saj ima vsak od nas svojo družino in 
prednike, kar imenujemo družinski sistem, ki mora delo-
vati harmonično, da smo zdravi in srečni. Namen posta-
vitve družine je ponovno vzpostaviti ljubezen, da lahko 
sedanja generacija in vse naslednje živijo v ljubezni in 
miru. Predavateljica je nazorno predstavila tehniko, ki se 

lahko izvaja kot večja postavitev ali individualno. S pro-
stovoljkami iz publike je prikazala, kako poteka postavi-
tev v praksi. Predavateljica je izpostavila, da želi tehniko 
predstaviti čimveč ljudem, saj iz dolgoletnih izkušenj ve, 
da je učinkovita in v veliko pomoč pri razreševanju raz-
ličnih težav ter pomaga do boljšega zdravja in življenja 
v ljubezni, saj smo srečni in uspešni šele takrat, ko smo v 
slogi in soglasju s svojim družinskim sistemom. 

Janja Halužan

BODIMO HVALEŽNI ZA 
VSE IZKUŠNJE V 
ŽIVLJENJU 

Ob zaključku leta 2024 se želimo iskreno zahvaliti 
našim strankam za zaupanje in podporo, ki nam 

dajejo navdih za nova raziskovanja.

Naj vam praznični čas prinese toplino, veselje in 
nepozabne trenutke z najbližjimi. 

Želimo vam vesel božič in srečno, zdravo,  
ter popotniško leto 2025!

-vaš Sajko turizem

www.sajko-turizem.si
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Jernej Dirnbek je eden od dveh ustanovnih članov slo-
venske rock skupine Mi2, v kateri deluje še danes kot av-
tor besedil številnih uspešnic, pevec in kitarist, hkrati pa 
literarno ustvarja. Večina ljudi ga pozna kot glasbenika, 
vendar smo izpod njegovega peresa dobili že tri romane 
in več pesniških zbirk. Prvencu romana Pevci pozablje-
nih pesmi (2016) sta sledila še Tramp (2021) in Ledena 
kraljica (2022). Pogovor z gostom je vodila Mojca Plaznik 
Plavec.
V dobri uri pogovora je obiskovalcem razkril popolnoma 
neambiciozne glasbene začetke, kako se je skupina sko-
zi leta spreminjala in se širila glede na število članov. Be-
sedila so bila v začetku vsebinsko obogatena z lokalnimi 

zgodbami, sčasoma pa so postajala vse bolj univerzalna. 
Gost je z obiskovalci delil nepozabna doživetja in do-
godivščine. Tiste prijetne in tiste nekoliko manj prijetne 
anekdote, ki so se v teh letih pripetile na odru. S skupino 
Mi2 so namreč obeležili že tisoči koncert in kmalu bo 
tridesetetnica njihovega delovanja. 
Besedila, ki jih piše Jernej Dirnbek, so vsebinsko zabavna, 
a vendar družbeno  kritična. Z njimi pripoveduje zgodbe 
iz vsakdanjega življenja, hkrati pa poslušalcu postavlja 
zrcalo. Podobno kot besedila njegovi romani razgaljajo 
pomembna vprašanja današnje družbe. So nekakšna 
družbena parodija in opozarjanje na težave. V njegovih 
leposlovnih delih je glavni junak pogosto antijunak, ved-
no na meji, vendar do te mere, da ga ima bralec še ved-
no rad, saj sam pravi: »Popolni ljudje niso smešni.«
Z izbranimi odlomki iz romana, ki jih je prebirala vodite-
ljica, je avtorja izzvala v njegov značilno sproščen, naga-
jiv in odkrit komentar. Večer je minil (pre)hitro tudi zaradi 
Dirnbekovega glasbenega izvajanja, s katerim ga je bo-
gatil. 

Tanja Jakolič 

LITERARNO-GLASBENI 
VEČER Z JERNEJEM 
DIRNBEKOM OB TEDNU 
SPLOŠNIH KNJIŽNIC
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Med 18. in 22. novembrom so knjižnice po vsej Slo-
veniji praznovale Teden splošnih knjižnic. V teh dneh 
so se zvrstili različni dogodki, s katerimi so knjižničarji 
opozarjali na pomembno vlogo knjižnic pri razvijanju 
sposobnosti branja, pismenosti, ustvarjalnosti, uporabi 
sodobnih tehnologij ter pridobivanju dodatnih znanj o 
aktualnih temah v družbi.
Letošnje praznovanje Tedna splošnih knjižnic z naslo-
vom Zberimo se v knjižnici! temelji na razmisleku o vlo-
gi branja v času digitalne dobe. Sodobni svet, v katerem 
živimo, je poln informacij in razpršenosti. Z letošnjim 
sloganom (Z)BERIMO (SE) V KNJIŽNICI! poudarjamo 
pomen poglobljenega branja in druženja v knjižnici. 
Vloga knjižnic je danes, ko se družba spoprijema s šte-
vilnimi izzivi, še toliko pomembnejša, knjižnice namreč 
omogočajo dostop do digitalnih tehnologij in s svojimi 
za javnost dostopnimi dejavnostmi zmanjšujejo razlike 
med tistimi, ki imajo dostop do znanja in informacij, ter 
tistimi, ki ga nimajo. Knjižnice že dolgo niso več zgolj 
dom knjig, temveč so tudi družbeno središče, kjer se 
ljudje srečujejo, povezujejo in krepijo skupnost. 
Predsednik Združenja splošnih knjižnic Matej Strgaršek 
je ob tem povedal: »Obiščite svoje lokalne knjižnice, v 

katerih bodo potekali različni dogodki in aktivnosti, na-
menjeni vsem generacijam – od delavnic za otroke in 
bralnih klubov do predstavitev knjig. Splošne knjižnice 
so srce naše skupnosti – pridružite se nam pri prazno-
vanju in skupaj podprite njihovo vlogo v sodobni druž-
bi.«
V tednu praznovanja je Knjižnica Josipa Vošnjaka Slo-
venska Bistrica vabila k vpisu v knjižnico, saj je vsem 
novim članom podarjala letno članarino v osrednji in 
vseh krajevnih knjižnicah: Slovenska Bistrica, Poljčane, 
Pragersko, Oplotnica, Makole, Tinje in Kebelj. Prav tako 
sta bila v tednu praznovanja v osrednji knjižnici organi-
zirana dva dogodka. Najprej literarno-glasbeni večer z 
Jernejem Dirnbekom in zatem otvoritev premične raz-
stave ob 190-letnici rojstva Lovra Stepišnika.

Tanja Jakolič 

PRAZNOVANJE 
SLOVENSKIH SPLOŠNIH 
KNJIŽNIC 
(Z)BERIMO (SE) V KNJIŽNICI!
20. november - Dan splošnih knjižnic
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V ponedeljek, 2. novembra, je v osrednji knjižnici v Slo-
venski Bistrici potekalo drugo vrtnarsko srečanje v okviru 
Knjižnice semen. Tokrat je bila osrednja nit predavanje 
priprava kompostnega kupa ter še zadnja jesenska op-
ravila na vrtu. Vrtnarska srečanja izvajata Majda in Katja 
Temnik z Zeliščnega vrta in kmetije Majnika, ki sodelu-
jeta s Knjižnico semen Slovenska Bistrica. Na srečanjih 
delita bogato znanje in osebne izkušnje s področja bi-
odinamičnega kmetovanja. Na ponedeljkovem srečanju 
je Majda poudarila pomen pravilne priprave in hrambe 
semen, da bodo najbolje kalila. Za boljše razumevanje 
procesov v semenu sta prikazali, kako je seme sestavlje-
no in kako potekajo procesi v njem, ter pomen vode, 
temperature ter zraka za optimalno kaljenje. Da bodo 
semena spomladi dobro kalila, je velikega pomena 
ustrezna priprava zemlje, ki mora biti bogata s hranili. 
Predavateljica je predstavila ustrezno pripravo kompos-
ta, kje in kdaj je ustrezen čas za pripravo, kaj damo vanj, 
kako sestavljamo plasti, kako poteka cikel razkroja ter 
kako ga uporabljamo na vrtu ali njivi. V zaključnem delu 

je Katja spregovorila še o biodinamičnem pogledu na 
priprave komposta ter izpostavila nekatere zanimivosti 
po Steinerjevi teoriji. Najbolje je, da za  kompost upo-
rabljamo v največji meri odpadne stvari, ki ostanejo na 
lastni kmetiji. Človek mora poskrbeti za ustrezne pogoje, 
da lahko narava opravi svoje delo. Poudarila je, da je naj-
boljša tista hrana, ki jo pridelamo sami, saj telesu nudi 
ustrezno energijo.Vrtnarska srečanja so brezplačna, niso 
pogojena s članstvom v knjižnici ter namenjena vsem, 
ki vas zanima vrtnarjenje in uporaba domačih semen. 
Vabljeni. 

Janja Halužan

KNJIŽNICA

Človek mora poskrbeti za ustrezne 
pogoje, da nas narava lahko nagradi
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V Knjižnici Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica je pretekli 
četrtek potekal domoznanski večer v počastitev 190-le-
tnice rojstva prvega slovenskega potujočega knjižničar-
ja, narodnega buditelja in bukovnika Lovra Stepišnika. 
Večer so popestrili ljubiteljska gledališka igralca Peter 
Mlakar (KUD Lojze Avžner Zgornja Ložnica) in Primož 
Rajh (KD Slomšek Slovenska Bistrica in Bistriški teater) ter 
Ložniške ufarce (TD Zgornja Ložnica). Zveza bibliotekar-
skih društev Slovenije je leto 2024 razglasila za Stepišni-
kovo leto. Nastala je pregledna razstava, katere avtorji so: 
Natalija Stegne (Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovenska Bi-
strica), Srečko Maček (Osrednja knjižnica Celje) in Matjaž 
Stibilj (Valvasorjeva knjižnica Krško). Ob tej priložnosti je 
v knjižnici na ogled tudi razstava pastelnih slik avtorja Jo-
žeta Žlausa Jurij Vodovnik – podobe njegovega življenja. 
V vitrinah pa je razstava v počastitev dr. Josipa Vošnjaka, 
dr. Janka in Josipa Serneca, treh narodnih buditeljev z 

območja med Pohorjem in Bočem.  Vse razstave vabi-
jo na ogled do konca leta 2024. Veseli nas, da je stroka 
prepoznala pomen in vlogo Lovra Stepišnika. Leta 1998 
je bil na pobudo članov Sekcije za potujoče knjižnice v 
spomin na prvega potujočega knjižničarja Lovra Stepi-
šnika ustanovljen Stepišnikov sklad, katerega namen je 
z zbranimi sredstvi finančno podpirati razvojne projekte 
in strokovno delo na področju potujočega knjižničar-
stva. Tudi ljubiteljska kultura lokalnega okolja ohranja 
lik Lovra Stepišnika. Etnološka skupina Ložniške ufarce, 
ki deluje v okviru Turističnega društva Zgornja Ložnica, 
skozi odrske postavitve vpleta lika Lovra Stepišnika in 
dr. Josipa Vošnjaka. Po obronkih Pohorja, kjer je nekoč 
sam Stepišnik ljudi nagovarjal k branju slovenske pisane 
besede, poteka Stepišnikova pohodna pot. Z raziskova-
njem življenja in dela prvega potujočega knjižničarja se 
je ukvarjal tudi Edmund Pogorevc, nekdanji vodja po-
družnične šole na Zgornji Ložnici.  Partnerji v projektu: 
Občina Vojnik, Osrednja knjižnica Celje, Knjižnica Josipa 
Vošnjaka Slovenska Bistrica in Zveza bibliotekarskih dru-
štev Slovenije.

Natalija Stegne

LOVRO STEPIŠNIK IN 
JURIJ VODOVNIK SE 
VRAČATA POD POHORJE
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V soboto, 23. novembra, je v Slovenj Gradcu potekal fi-
nale 1. slovenske judo lige Telekom Slovenije. 
Judoisti Judo kluba Impol Slovenska Bistrica so zmagali 
oba dvoboja in tako drugič zapored postali ekipni držav-
ni prvaki. 
V polfinalu so se pomerili z ekipo Branika in jo premagali 
z rezultatom 5 : 2 ter se uvrstili v finalni dvoboj. Zmage 
v polfinalu so za JK Impol dosegli Blažič (−60 kg), Štarkel 
(−66 kg), Dukarič (−81 kg), Gašparič (− 100 kg) in Dragič 
(+100 kg). Vredno je omeniti tudi, da sta Miha Brence 
(−73 kg) in Timotej Kos (−90 kg) pokazala izvrstni borbi, 
a po izenačenih dvobojih žal izgubila.
Nato je ekipo Judo kluba Impol čakal finale, v katerem 
so se pomerili z domačini, ekipo Acron Slovenj Gradec. 
Judoisti Impola so po napetem obračunu premagali do-
mačine s 4 : 3 in osvojili prvo mesto. Zmage so v finalu 

dosegli Blažič (−60 kg), Štarkel (−66 kg), Dukarič (−81 kg) 
in Dragič (+100 kg). 
Lahko rečemo, da je bil finale 1. slovenske judo lige Tele-
kom Slovenije pravi spektakel. Ekipe so pokazale izvrstne 
in izenačene borbe in tako znova dokazale, zakaj je judo 
eden izmed najuspešnejših športov v Sloveniji.
Iskrene čestitke fantom in trenerjema, ki so pokazali, da 
sodijo v sam vrh slovenskega juda. Hvala pa tudi vsem 
gledalcem, ki so nas podpirali na tekmovanju. Čestitamo 
tudi ostalim ekipam za dosežene rezultate. 

Judo klub Impol

JUDOISTI IMPOLA 
UBRANILI NASLOV EKIPNIH 
DRŽAVNIH PRVAKOV

želi svojim zaposlenim, njihovim družinam ter poslovnim partnerjem 
lepe in mirne praznične dni. 

Novo leto pa naj bo za vse polno zdravja in osebne sreče,  
lepih misli in doživetij. 

Skupaj z vami obračamo nov list.

Foto: Darko Petelinšek (JZS)




